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G L A S I L O O S V O B O D I L N E F R O N T E Z A G O R E N J S K O 

V 40 dneh so prejeli najmanj 256 mil i jonov d in , 

Plačati za vse leto 147 milijonov din 
za davke pa jim je preveč 

V četrtek, dne 16. t. m. so se sestali odborniki okrajnega ljudskega 
odbora Kran j na V. rednem zasedanju. Osrednje točke dnevnega reda 
so fct.le odločba o obvezni tuberkulinizatciji goveje živine, poročilo pred
sednika okrajnega sveta za gospodarstvo o gospodarskem stanju v 
okraju i n razprava o razpisu četrte davčne akontacije. Zasedanje je 
trajalo dobrih pet ur. Od 115 odbornikov se ga je udeležilo 68, H2 
j i h je bilo upravičeno odsotnih, 35 pa se zasedanja n i udeležilo brez 
opravičila. To dejstvo pove, da jemljejo nekateri odborniki svojo od-
bornlško dolžnost zelo površno, i n nalaga volivcem dolžnost, da p r i 
skorajšnjlJi volitvah premislijo, komu bodo i z rek l i svoje zaupanje. 

J O R R A P R O T I G O V E J I T U B E R - okraju je poročal predsednik gospodar-
^tTLOZI O B V E Z N A skega sveta tov. Holek. Njegovo poro-

Ued posebej pomembnimi stvarmi je čilo, k i je trajalo skoraj poldrugo uro, 
odločba o obveznem tuberkulinizt- je bilo res Izčrpno, vendar temu poro

čanju (razpoznavnemu cepljenju) goveje e i I u n'e bi bilo škodovalo, če bi bilo malo 
^vtne. T a odločba je bila soglasno spre- bolj preprosto in zato l judskim odbor-
•kta in to po temeljiti razpravi, k i je 
£°kaz,aiLa, da se vs i ljudski odborniki — 
**hetje in delavci —zavedajo njene po-
^einbnosti za uspešen razvoj govedoreje 
v okraju, živina, k i jo spoznajo veteri-
^ r j i za tuberkulozo, in hlevi, v kater ih IZ SPEKULATIVNIH RAZLOGOV 

nikom bolj razumljivo. N a žalost se mo
ramo omejiti le na stvari , k i se nam 
zdijo posebno pomembne. 

OD J AVLI A NJE OBRTI 

<!e taka živina, bodo dobili posebno zna 
j ^ j e (na desno uho, oziroma na vra-

Ta ukrep maj bi preprečil nespošbo-
j^nje odločbe, k i določa med drugim, da 
z^o plačevajle kmetijske zadruge lin 
^ g i odkupovalci mleko od tuberkuloz-

N a področju trgovine je razveseljivo 
dejstvo, da je večina (tri četrtine) tr
govskih podjetij spoznala pomen član
stva v lastni zbornici. Pr iprav l ja slo 
ustanovitev posebnega okrajnega izvoz
nega podjetja. Manj uspehov so poka-

ska podjetja. Zbornica še ne dela dobro 
in gotovo je treba tudi temu pripisati 
dejstvo, da so tatvine i n poneverbe v 
gostinstvu še razmeroma pogoste. N a 
področju obrti se ugotavlja nazadova
nje števila socialističnih obratov. Vz rok i 
so večinoma subjektivnega značaja (sla
bi upravniki , pomanjklj iva skrb občan
skih odborov za take obrate, slabo delo 
kolektivov i n podobno). N a splošno je 
opaziti v tem sektorju obrti preveliko 
tendenco po seri jski proizvodnji, k i ve
činoma ne more konkur i rat i industrij
sk im podjetjem ne glede cone ne glede 
kakovosti (to velja predvsem za čev
ljarje). V primerjavi z lanskim letom 
nazaduje tudi število privatnih obrtnih 
obratov. Lan i je bilo vse leto 34 odjav, 
letos pa j ih je bilo samo v prvih devet 
mesecih 74. Ugotovljeno je, da gredo te 
odjave večinoma na račun želja posa
meznikov, da se izognejo davkom, kajt i 
dela ne opustijo, temveč ga nadaljujejo 
kot šušonarji. T a ugotovitev nalaga vsem 
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Zadružni dom v žireh bo kmalu gotov (glej poročilo na S. strani) 

PODJETJE LIP BLED J E NAMENILO IZ SKLADA ZA PROSTO RAZPOLA
GANJE MILIJON DINARJEV ZA SPOMENIK PADLIM BORCEM NA JELO
VICI. — ŠTIRI MILIJONE IN POL SO DALI OKRAJU RADOVLIICA ZA 
KOMUNALNA DELA. — 32 MILIJONOV DIN BODO PORABILI ZA RAZ
ŠIRITEV IN IZBOLJŠANJE PROIZVODNJE. 

K a k o r je znano, so letos naši delovni in z žagovino zaprašeni Žagarji — je 
ljudskim ~odborom&"dolžni kolekt iv i po tovarnah, gradbiščih, rud- na zadnjem zasedanju svojega delav-
kontrolirajo obrt in onemogočijo šu-
šmiarje, k i delajo škodo vsem obrtni
kom in državi. 

nikih, gozdovih, žagah in drugih delov- skega sveta ugotovil, da je njihov sk lad 
nih mestih prv ikrat v svoji zgodovini za prosto razpolaganje letos narasel na 
sami odločali o tem, komu naj pripada okrog 6 milijonov dinarjev. P rav tako je 

5^ krav po ceni, k i bo za 30°/o nižja od zala od ustanovitve zbornice sem gostin-
^evne tržne cene. Teh 30% bo šlo v 
&°®eiben okrajni sklad za tuberkulinizi-
v^ n Je, iz katerega se bo k r i l del stro
pov za izvedbo te dolgotrajne in ne-
^fake akcije. Za vsako cepljenje bodo 
pačali kmetje 50 din, marsikaj pa bo 
r^ba postopoma storit i tudi za asana-
%> hlevov, k i j ih kmetje iz čisto nera-
r ^ j i v e malomarnosti ponekod že leta 
J* leta niso ni t i prefoelili. Po najbolj 
l o m n e m računu imajo danes kmetje 
^tern okraju zaradi nižje mlečnosti tu
berkuloznih krav in manjšega pr i rastka 

(Nadaljevanje na 3. strani) 

D o v o l j j e s a m o p a š n o s t i 
IZKORIŠČAL J E PREDSEDNIŠKO MESTO ZA TO, DA SE IZOGNE DAVČNI 
OBVEZNOSTI. — VOLIVCI V CERKLJANSKI OBČINI MORAJO DOBRO 
PREMISLITI, KOGA BODO IZBRALI V NOVI LJUDSKI ODBOR 

tudi obračun za prvo polletje izkazal 
okrog 41 milijonov 500 tisoč dinarjev do
bička. To so vel iki zneski, k i s i j ih je 
delovni kolektiv L I P Bled prislužil s 
trd im delom svojih pridnih rok. Ke r je 
delo v gozdovih že samo po sebi dovolj 

Razmeroma zelo pozno je Uprava za 
dohodke pr i okrajnem ljudskem odboru 
v Kran ju prišla na sled dokaj zanimivi 
aferi: utaj*: davka kar za t r i leta. D a je 

~e sedaj letno vsaj 6 milijonov din ško- stvar tako pozno prišla na dan, je pripi
s i da nit i ne omenjamo nevarnosti za sati predvsem zaupanja vrednemu polo- štorih občinskega ljudskega o ibora 
r^avje dojenčkov, k i uživajo tako mle. žaju, k i ga je imel Franc Mairtinjak kot na primer fizično napadel izterjevalca 
B> Vso evidenco o poteku tuberkulinira- dosedanji predsednik občinskega ljud- Mertel ja in ga vrgel na cesto, ko je le-ta 
•A bodo vodile kmetijske zadruge z s kega odbora Cerklje m premetenosti, prišel po služber.t:h opravkih. P rav bi 
:*toa' 

dobiček, k i so ga ustvar i l i v teh mese
cih. Nekater i delovni ko lekt iv i so s i 
ustvarjeni dobiček razdeli l i med seboj, 
drugi so s i vzeli za dodatne plače le en 
del, drugi večji a l i manjši del pa so 
določili za razne investicije in izbolj
šave svojega podjetja ter za druge obče težko, razen tega pa izpostavijeno vsem 
koristne namene (gradnja stanovanj, mogočim vremenskim nepri l ikam, b i 
zdraviliških ustanov, kul turnih dvoran marsikdo pričakoval, da bo ta kolektiv 
itd.). Podobno je bilo s skladom za pro- ostal gluh za glasove doline in slep 

žinske vasi prišlo proporcialno manj f ^ ^ ^ ' S S° ^ ° ^ t o ^ l i ^ p o t r e b e svojih občin Toda njihova 
davka, kot na ekonomsko slabejše, h n 
bovške. 

V svojnh postopkih pa je znal bit i 
predsednik Mart in jak tudi surov. V pro-

domačemu občinskemu odboru, da ga 
porabi za potrebe, k i so v dotičnem 
kraju najbolj nujne. Tako je na primer 
kolektiv jeseniške železarne namenil i z 
tega sklada mestni občini Jesenice 20%. 
V znesku je to sicer ka r nekaj milijo
nov, vendar je odstotek nizek, čeprav 
vemo, da bodo ostalih 80% gotovo ko
ristno uporabili. Toda Železarna, k i je 

kofji Lok i . čeprav predvideva določba d a v č n o k a T t i o o in jo skr i l , tako da no-
kršilce njenih določil tudi (dovo l j - . '. . . , s-~ M . « k i . 

^ k o ) kazen (do 3000 din), bo predvsem 
r*frebno, da jo ljudski odborniki kme-

temeljito razložijo. Tuberkulinira. 

Za cerkljanske volivce — in tudi za 

^ e je namreč v tem okraju že nekaj 
^®a v teku in zgodilo se je, da so imel i 
^erinaa' j i ponekod že pirecej težav in 
Wt so izgubljal i svoj dragoceni čas s 
r^pričevanjem kmetom. To bi lahko 
M Prej opravi l i 'drugi. Saj cepljenje n i 
ploščina, temveč ukrep, k i se ga lahko 
°fani le zaostal človek a l i nasprotnik 

bena kontrola ni opazila neporavnanih druge — je ta pttmer zelo poučen. Do-
računov. Obenem s svojo kart ico pa jo sedanji predsednik Mart injak je nam-
velikodušnik odmaknil pogledu kontrol- reč pokazal kakšen l judski odbornik ne 
nih organov še kartice svojih prijate- sme bit i . Zato bo prav, da se na zbo-
ljev: Janeza Oselja, Mar t ina Jenka, r ih volivcev Cerkl janci dobro pogovore, 
Franca Ahkna, V iktor ja Narobe, Janeza kdo naj pride v nov»i občinski odbor in 
Ko tn ika i n Franca Ka lana . S tem je za- nove vaške odbore. Predvsem morajo 
tajil, z vključno tretjo letošnjo davčno biti to ljudje, k i so nepristranski, po-
akontacijo, pr i sebi 36.510 din, pr»i svo- žrtvovahu in vztrajni borci za socialt;-

varovancih pa 245.048 d in stični napredek vse naše domovine. 

ljala« številne manjše delovne kolektive, 
k i so kar po vrsti odstopili svojim ob-

uvidevnost je zanikala tako mnenje i n 
presegla celo vsa pričakovanja. 

Po l mil i jona dinarjev so dali za spo
menik, k i ga nameravajo postaviti na 
Jelovici v počastitev junakov-partiza-
nov, k i so v krvav ih letih osvobodilnega 
boja dali vse, ka r so imeli , tudi svoje 
življenje. P r a v tol iko bodo dali v ist i 
namen tudi v prihodnjem letu. 

Za svoje športno društvo >Gozdar« 
ter za druga f i zku l tuma in kul turna 
društva, za izumitelje in racionalizatorje 
so odšteii mil i jon dinarjev, vso ostalo 

činam 20% i z sklada za prosto razpola- vsoto od sklada za prosto razpolaganje, 

^ e oblasti. 
0 splošnem" gospodarskem položaju v 

^ene radovljiškega okraja 
l f i pripravljajo na 

IV. kongres AFZ 

Pripravljajo na IV. kongres AFŽ, 
?° v d,npih R. in 9. novembra 1952 v 

j ih šestih 
davka. 

Poleg tega je vodil popolnoma samo
svojo »davčno politiko«. Osebno je do
ločal, kje se lahko vrše prisilne izter
jave i n kje ne. P r i tem se je držal pra
v i la : terjaj tam, kjer davčni zaostanki 
niso vel iki , t am pa, kjer je bilo dolga 
na desettisoče pa ne. Tako so v letu 
H951. izvr"rt organi Uprave za dohodke 

2ene radovljiškega okraja se ze lores- h o t e i , j i Z V T S i t i prisilno izterjavo pri zgo-
k i raj omenjenima kmetoma Janezu Oselju 

z Grada št. 30 in Janezu Kctntku z Dvo-
rij št. 1. To pa je predsednik Mart injak 
preprečil in izterjevalca enostavno od
slovil. P rav tako je bilo z rabljenjem 
krave pr i Francu Petriču z Vašce št. 9. 
Kravo so odpeljalt: i z hleva zaradi tega, 
ker Petrič ni hotel plačati davka. Izro
čili so jo do vplačila v varstvo občinski 
ekonomiji v Cerkljah. Od tam pa je bila 
takoj po odhodu »izterjevalcev, zopet na 
»ukaz« predsednika vrnjena kmetu. 

Še več. Odnos do ljudi je predsednik 
Mairtinjak odmerjal po simpatičnosti 
osebe, s katero je imel opravka. Dočim 
je, kot smo videli iz gornjih primerov, s 
f t.mpa.tijaoni ravnal več kot kavalirsko, 
je s tist imi, k i m u iz kakršnegakoli vzro
k a niso bJffll po volji, ravnal precej ma
čehovsko. V tem je oškodoval predvsem 

Davek 

ganje, četudi b i eno a l i drugo podjetje 
lahko prispevalo nesorazmerno večji 
znesek. 

Do zdaj vemo samo za eno podjetje, 
k i je poklonilo občinam zneske, kater ih 
se te najbrže niso nadejale. T u misl imo 
na Lesno industrijsko podjetje na Ble
du. Delovni kolektiv tega podjetja — 
smolnati drvarji, blatni gozdni delavci 

dneh 8. i n 
tjtobljani. To dokazujejo številni sestan-

Žena v mestih in vaseh, k i so veči-
zelo dobro pripravljeni in obiskani. 

5'^sti velik obisk je bilo opaziti na in -
jj^tri jskih Jesenicah, kjer se je po?a-
^ e zn ih predkongresnih terenskih konfe-

na Plavžu, Star i Savi, Koroški Bel i . 
^Vorniiku, Hrušici i n na Dobravi vselej 
h^ležilo nad 200 žena in deklet; neko-
^ o manjši je b i l obisk na terenu Uko-
v
a> kjer bodo moral i žensko organizacijo 
Pteakor poživiti in žene prepričati o 
gadljivosti njihove pasivnosti. 

Ob dnevu Združenih narotlov bi bilo krivično, če se ne bi spominjali pomoči, 
ki nam jo daje »Mednarodni fond« Združenih narodov za pomoč otrokom. Ta 
je bil ustanovljen 11. dec. 1946. leta s soglasnim sklepom Generalne skup
ščino in g ciljem, da pomaga otrokom v državah, ki so bile prizadete povojni. 

MDF razpolaga s prispevki držav članic v denarju, hrani, surovinah, obla
čilih, obutvi in zdravilih. Tudi naša država je deležna te pomočil in tako tudi 
kranjski okraj. Po vojni je bilo v tem okraju razdeljenega raznega blaga iz 
tega fonda že v vrednosti milijonov in milijonov dinarjev. 

država prispevala veliko v sladkorju in kruhu. 
To pomoč prejemajo naši otroci v materinskih posvetovalnicah, v kolonijah, 

v šolskih mlečnih kuhinjah in v domovih. 

fcaeilu Jesenic imajo prav gotovo pr-
j£ vmes razni reakcionarji, zlasti kle-
BfetOicl, k i z raznimi prišepetavanji od-
v ^ a j o žene od dela v javnem žavlje-
QJu. 
4 V" petek, 24. oktobra 1952 bo na Je-
P&ioah okrajna konferenca AFŽ za ves majhne kmete in celo bajtarje 
"Mi 

Nova hidrocentrala 

v Železnikih 

, ovljiški okraj. Za to konferenco so 
i^ i rnezn i odbori že izvol i l i svoje dele-
^•tke in se bo t a dan zbralo na Jeseni-
- 1 1 nad 300 zastopnic ženskth orga-

je po občini razdelil tako, da je na ni 

V tesnino Selške doline zgrajeni Že
lezniki so vse preprežene z vodo in pred 
pol stoletja je fcUo videti v nj ih še 
mnogo koles, k i so obstala. Voda pa 
teče po star ih rokavih in izziva človeka, 
da jo nanovo vpreže in izkor ist i njeno 
fct.lo, da bi krepi la njegovo gospodarstvo. 

Zapuščena voda je dajala moč samo 

^ a | c i j . Jeseniške žene bo zasitopailo 80 
JJkgafck, cd teh 8 iz železarne. N a kon . 
C e n c i bodo imele delegatke pri l iko, da 
^•e^ejo vse probleme, k i mučijo in ovi-
^ o delo njihovih organizacij, bodisi 

v mestu, na terenu a l i v 

$k l3 
je že porabila svoj letošnji 

za prosto razpolaganje 
obratih. Pregledale bodo 

vasi a l i 
- ameznih 
Redanje delo organizacij AFŽ, ga k r i -

l^ao ocenile in iz svoje srede izvolile 
y^Jbolj zavedne in požrtvovalne žene ffa 
r^topince-delegatke za IV. konigres 
jc]ž v Ljubljani. Prepričani smo, da 
J/^o ž e n e tudi to pot napravile nov 
t,°l1ak k napredku in osamosvojitvi ter 
t^krintkale reakcionarje, k i zaslepljajo 
^ dobršen krog žena s kler ikalno in 

Nedavno je zopet zasedal delavski 
svet tovarne »Sava« v Kranju . Izčrpno 
so na njem pretresli izdatke iz sredstev 
sklada za prosto razpolaganje in ugo
tovil i , da so razpoložljiva sredstva za 
letos v glavnem že izčrpali z nabavo 
novih strojev za izdelavo raznih spe
cialnih cevi in pomakalnih naprav, s 
kater imi so lahko že letos povečali iz
biro gumijastih Izdelkov, povečali pro
duktivnost dela in rentabilnost podjetja. 
Ostanek tega sklada so namenili občini 
za komunalne namene in to poldrugi »f ^cnjaško miselnostjo srednjega veka 

^ f e r e n c a na Jesenicah naj da novih mili jon dinarjev, že zdaj so določili, da 
h ? b M za naprednejše življenje deklet, bodo drugo leto temeljito popravil i naj-

i n njihovih otrok. starejšo bratno zgradbo, v kateri je eden 

najvažnejših oddelkov — valjarna. Ke r 
so tu najtežji stroji, je potrebna železo-
betonska konstrukcija, k i bo stala okrog 
21 milijonov dinarjev, k i s i j ih bodo 
morali delavci sami šele ustvarit i . V de
lavskem svetu so bi l i tudi mnenja, da so 
urne karte, k i imajo samo kontrolni zna
čaj, odveč, ker vzamejo preveč dela. 
Zato so j ih odpravili. Končno so raz
pravljal i o eventualnih spremembah v 
tarifnem pravi ln iku glede načina raz
deljevanja presežnega zaslužka. Prevla
dovalo je mnenje, da se obdrži dosedanji 
način procentualne udeležbe na redni 
zaslužek, ka r je za sedaj po njihovem 
mnenju še najpravilnejše. 

še trem obratom: mlinu, majhni elek
trarni in žagi. Poleg nj ih je požirala 
tudi otroke, k i so tonOi v njej. 

Povojni čas i n stremljenje železni-
karjev k napredku sta ustvari la podjetje 
»NIKIO«. T a zadruga je začela prva 
smotrno izkoriščati vodno £*.lo i n si jo 
podvrgla od zajetja do iztoka. 

Danes se pretaka po cevi 1.5m' vode 
na sekundo, k i se zbira v H2 metrov 
visokem turbinskem stolpu. Nova tur
binska stavba, kli je nastala iz potreb, 
je dala tudi lepo lice l jubkemu gradiču, 
k i vsebuje približno 140 m 3 vode. Eelek-
trarno so zgradil i zadružniki samfi v 
lastni režiji. Stroje so dobavili t v rdka 
Siemens, L i tostroj *:n Rado Končar v 
Zagrebu. 

Železniki so svoj uspeh slavi l i z l iko-
fom v prisotnosti ljudske oblasti, pro
jektantov i n drugth gostov. 

M A T E R E , KUPUJTE MLEKO ZA 
SVOJE OTROKE IZ HLEVOV, KJER 
NI TUBERKULOZNE ŽIVINE! 

to je okrog 4 in pol mili jona dinarjev 
pa so daroval i ' okrajnemu ljudskemu od
boru v Radovlj ici. T a bo denar razdelila 
med občine, iz katerih je največ delav
cev pr i L I P . Tako bodo spričo prav i l 
nega pojmovanja medsebojnih sociali
stičnih odnosov v tem podjetju prejele 
občine Bohinjska Bistr ica, Bled, Gorje 
in še nekatere druge res lepe vsote de
narja od enega samega podjetja! Z de
lom tega denarja in z drugimi prispev
k i bo radovljiški okraj med drugim na
bavil rotacijski plug za oranje zasne
ženih cest, k a r bo nedvomno zelo kor i 
stilo vsemu gospodarstvu i n tur izmu v 
tem lepem delu Gorenjiske. Snežni plug 
bo koristkl tudi LJJP samemu, saj je sa
mo lani izdal za čiščenje cest nad m i 
lijon dinarjev. 

K a k o r s skladom za prosto razpola
ganje, je kolektiv L I P Bled napravi l 
tudi z doseženim dobičkom v prvem pol
letju, k i znaša 41 in pol mil i jona d i 
narjev. N a seji delavskega sveta so dr
varj i odkrito' povedali, da dosežem do
biček ni ramo njihova zasluga, ampak 
je narasel tudi zato, ker imajo v svojih 
gozdovih dragoceni resonančni les, po 
katerem je veliko povpraševanje daleč 
po svetu. Te vrste les so prodajali v 
tujino tudi po 6.000 din za m 3 . Zato so 
od ustvarjenega dobička medse razde
l i l i le primeren del. Žagarji so zaenkrat 
prejeli povprečno po 4.500 din, medtem 
ko bodo gozdarjem delili dobiček šele 
ob koncu leta. Ostali dobiček — okrog 
32 milijonov dinarjev — pa bodo pora
bi l i za zboljšanje in razširitev svojih ob
ratov ter proizvodnje. S tem denarjem 
že grade 2 i n pol k m dolgo cesto Mar 
t injak—Jelovica, za izboljšanje žagar
skega obrata »Tomaž Godec« v Bohinj
sk i B is t r i c i so namenili 3 milijone 600 
tisoč din, visoke zneske pa bodo porabil i 
za napeljavo in modernizacijo žičnic ter 
drugih gozdnih in lesnoindustrijskih na
prav. 

Uslužbenci Haradne 
banke v Škofi! Loki 

t e k m i i i e t a 
V POČASTITEV VI. KONGRESA K P J 

je sindilkalna podružnica Narodne ban-
kev Škofjk Lok i organizirala interni 
tečaj za strokovno in politično izobrazbo 
uslužbenoev. Tečaj, k i je popoldan, dva
krat na teden, vodijo starejši uslužbenci 
banke o politični ekonomiji. Razen tega 
člani sindikata prenašajo svoje znanje 
na posamezne delovne kolektive. S t em 
skušajo pomagati k boljšemu rezumeva-
nju našega gospodarstva. 



Pred volitvami v ljudske odbore 

Kaj je pokazala anketa OF v Goricah 
• P -

A N K E T E SE J E UDELEŽILO OKROG 800 VOLIVCEV. — OGROMNA 
VEČINA J E POTRDILA PRAVILNOST POLITIKE NASE FI50\TK IN 
PARTIJE. — FRONTI NI TREBA DRUGEGA, KAKOR DA TESNO 
SODELUJE S TO VEČINO POŠTENIH DRŽAVLIANOV 

Občinski odbor Osvobodilne fronte Go
rice p r i Go ln iku se pripravl ja na de
cembrske volitve v občinske mestne in 
okrajne ljudske odbore na svojevrsten, 
nedvomno posrečen način. Vsem voli l
n im upravičencem, k i j ih je v občini 
okrog - 850, so razdeli l i pred dobrim me-
mesecem dni posebne tiskane vprašalne 
pole, na katere naj bi volivci pisimeno 
odgovorili. »Da bi te volitve čim bolj 
pokazale, kaj mislijo in želijo prebival
c i naše občine« — je rečeno med dru
g im v vprašalni poli — »in da bi prišla 
naša demokracija kar najbolj do izraza, 
želi dati. odbor Osvobodilne fronte z 
vprašalno polo volivcem že sedaj mož
nost, da izrazijo svoje mišljenje. Namen 
vprašalne pole je, zbrati od volivcev 
čim več mišljenj in predlogov, da b i 
tako čim več ljudi sodelovalo p r i izb ir i 
kandidatov.« 

D a bi b i la tajnost mišljenj čim bolj 
zajamčena in da ne b i prišlo po ne
potrebnem do kak ih zamer in prerekanj, 
je v vprašalni poli izrecno poudarjeno, 
da se udeležencem ankete nI treba pod
pisati . 

Vprašanja, na katera naj bi volivci 
odgovorili, so naslednja: 

1. Kaj mislite o delu sedanjega občin
skega odbora? 

2. Kateri sedanji odborniki so po va
šem mišljenju svoje dolžnosti pravilno 
Izvrševali ? 

3. Za katere odbornike mislite, da niso 
zadostili svojim dolžnostim in zakaj? 

4. Kdo bi bil najbolj primeren za no
vega predsednika in zakaj? (Predlagaj
te več odbornikov.) 

5. Katere ljudi predlagate za odbor
nike v vaši vasi? 

6. Razne pripombe in predlogi. 
N a ta vprašanja naj bi torej odgo

vor i l vsak volivec in potem vprašalno 
polo oddal v eno izmed zapečatenih skr i 
njic, k i so bile postavljene na sedežih 
vseh štirih vaških odborov OF , to je v 
Tenetišah, na Trsteniku, v Goricah in 
na Golniku. Za odgovore so imeli volivci 
časa skoraj 3 tedne. 

Ankete se je udeležilo približno 300 
ljudi, to je nekaj več kot ena tretj ina 
voli lnih upravičencev, če upoštevamo, 
da se večina uslužbencev zdravilišča na 
Golniku, k i j ih je okrog 340 in so tudi 
volivni upravičenci v tej občini, anketo 
ni udeležilo (pravijo, da so novinci, ker 
se njihovo službeno mesto stalno menja, 
in da zaradi tega dela sedanjega l jud
skega odbora ne morejo oceniti), potem 
pa je treba odstotek stalnih prebival
cev, k i so sodelovali v anketi, seveda 
sorazmerno zvišati. 

Kakšno je mnenje udeležencev anke
te? Vprašalne pole so izpolnjene z naj
različnejšo pisavo in z najrazličnejšimi 
mnenji ter predlogi; vendar smemo z 
vso upravičenostjo trdit i , da je ogromna 
večina volivcev s svojimi odgovori po
novno potrdi la pravilno polit iko Osvo
bodilne fronte in naše Parti je, to je 
polit iko socialistične demokracije, k i 
zahteva aktivno in zavestno sodelova
nje najširšega kroga ljudi v političnem, 
gospodarskem, kulturnem in celotnem 
družbenem življenju v mestu in na vasi. 
Res da je med odgovori tudi nekaj za-
frkl j iv ih, neslanih in celo žaljivih opazk, 
vendar je odstotek le-teh tako nizek, da 
more bit i njih pisce samo sram. Iz ve
čine odgovorov pa odseva resna volja 
odstraniti, kar je bilo doslej slabega in 
nepravilnega. Večina iskreno želi, da b i 
zaživela njihova občina, k i bo decem
bra vol i la 15 novih odbornikov, pravo in 
polno življenje v naši socialistični skup
nosti. 

Pr is luhnimo nekaterim najbolj značil
n im glasovom in odgovorom občanov: 

— Sedanji odbor je kot celota izpolnil 
svojo dolžnost. — Ne vem nič slabega 
o sedanjem odboru. — V s i so delali 
dobro. —- Odborniki niso tolmačili vo
livcem nobenih sklepov občinskega ljud
skega odbora In so premalo povezani z 
množicami. — Na občini so preveč skr
beli samo za delavce, premalo pa so 

Vedeli hočejo, kako bo 
denar uporablfen 

Občinski odbor v Medvodah si je za
dal precej velike gospodarske naloge, še 
letos namerava popraviti šolo v Preski , 
kar bo stalo 255.000 din, za šolo v P i r -
ničah bodo dali 50.000 din, za šolo v Sori 
400.000 din, za regulacijo 100.000 din, 
za javno razsvetljavo 200.000 din. za tr
govske lokale 1,600.000 din, za popra
vilo mostu Medvode—Preska 180.000 din, 
za poparavilo vodovoda itd. Od ljubljan
skega okoliškega okraja pa bodo dobili 
le 800.000 din od t ist ih 48,000.000 din. k i 
j ih bo le-ta dobil od podjetij i z sklada 
za prosto razpolaganje. To je za okrog
lo 2 mil i jona din manj. Zato razpravljajo 
podjetja v Medvodah sedaj zelo živahno 
o tem, kako bi svoji občini priskočili na 
pomoč. Med prv imi so se o tem pogovo
r i l i v tovarni barv in lakov in delavski 
svet je sklenil, da je pripravljen poma
gati občini pr i gradnji, vendar le pod 
pogojem, da bodo sprejeli v gospodarski 
svet enega člana njihovega delovnega 
kolektiva. Zaenkrat bodo dali občinske
mu ljudskemu odboru 700.000 din. če pa 
bodo videli, da občina z denarjem dobro 
gospodari, bo delavski svet naknadno še 
povečal znesek. Delavski svet je določil, 
da se od teh 700.000 din da 200.000 za 
dograditev stanovanjske hiše Okršlarja, 
k i naj potem ta denar odplačuje občini. 
Ta sedaj stanuje v poslopju, v katerega 
nameravajo preseliti komercialni odde
lek, sedanje komercialne prostore pa 
bodo preuredili v laboratorij. 

se brigal i za kmete. — Kate r i odborniki 
so delali, so seveda tudi grešili. —- No
benemu odborniku ne morem očitati po
sebnih kr iv ic . — Samo štirje odborniki 
so delali dobro, ostali so sebičneži. — 
Odbor nas je nekatere vse preveč pr i 
t i ska l z davki, zato naj se to drugo 
leto uredi. — Naj ostanejo sedanji ob
činski odborniki tudi v bodoče. — Od
borniki nam niso podajali nobenega ob
računa o svojem delu. — želimo, da bi 
nas večkrat obiskal tudi kak ljudski po
slanec in nam raztolmačii to, česar od
borniki ne znajo. — Odborniki bi moral i 
bit i bolj natančni in preudarni. — V 
sedanji odbor n imam zaupanja, ker n i 
napravi l zame še nič koristnega. Odbor
n ik i nas niso hoteli poslušati, ampak so 
kričali na nas. — Ne morem reči o 
odbornikih nič slabega, pa tudi nič do
brega, ker j i h ne poznam. — če sem 
odbornike kdaj rabil , so bi l i z menoj' 
vedno dobri in uslužni, pa tudi drugim 
niso bi l i krivični. — V sedanji in bodoči 
l judski odbor zaupam, ker menim, da 
bo delal pravično in pošteno, nihče pa 
ne more vsem ustreči. — Bodoči ljudski 

odbor naj bo pravičen, pa bo za vse 
prav. 

Za bodočega predsednika občine vo
l ivci predlagajo več mož, med kater imi 
pa je največkrat imenovan sedanji pred
sednik. Vendar je tudi t a poleg hvale 
deležen nekaj p ik r ih opazk in sumni-
čenj, k i j ih pa tu ne bomo ponavljali, 
ker le preveč dišijo po osebni užaljeno-
sti , zlobi i n obrekovanju. Rečemo le, 
da imajo vsi, k i so proti posameznim 
odbornikom a l i celotnemu odboru izne-
sl i kake nepravilnosti, pravico in tudi 
dolžnost, da na bližnjih zborih volivcev 
to tudi dokažejo s konkretnimi dejstvi. 

Osvobodilni fronti v Goricah je an
keta pokazala več a l i manj jasno sl iko 
političnega stanja v kraju. Njena na
loga je zdaj, da na podlagi rezultatov 
ankete ukrene vse, kar je koristnega, da 
bodo dokazane nepravilnosti in slabosti 
v bodoče odstranjene. Kandidat i za bo
doči občinski l judski odbor morajo bit i 
odkrit i in resnični pristaši socializma, 
kajt i anketa je dokazala, da ogromna 
večina ljudstva odobrava današnji druž
beni red pr i nas. Zato naj se frontne or
ganizacije naslonijo prav na to pošteno 
in zavedno ljudstvo ter z njegovo po
močjo še bolj razširi krog graditeljev 
socialističnih odnosov v naši domovini in 
v svetu. Vega 

Nekaj pr ipomb k odmeri nov ih 
kreditov z a obrtna podjetja 

v škofjeloškem okolišu 

O čemu so se pogovorili 
volivci v Kran ju 

Te dni so bi l i zbori volivcev v vseh 
15 terenih mesta Kranja . Zbori so bi l i 
prav dobro obiskani. Vo l ivc i so se zelo 
živahno udeleževali diskusije ter k r i 
tično pregledali delo mestnega občinske
ga odbora. N a zborih volivcev najvažnej
ših terenov so volivcem poročali o svo
jem delu republiški poslanci Stane B i z 
jak, Angelca Boštjančičeva in Stane Žer-
ko. P rav podrobno pa je poročal v delu 
odbornikov v svetih, odborih in komisi-
plana investicij za prihodnjih pet let 
proračuna in o osnutku perspektivnega 

žišču, popravilo mostov čez Kokro, ure
ditev ceste železniška postaja-Tiskanina, 
kanalizaci ja v novem naselju (bloki), 
gradnja nove šole v Stražlšču, ureditev 
ceste na Rupo in gradnja novih stano
vanjskih blokov. Od tega in morda še 
od katere tukaj ne naštetih investicij naj 
bi bilo po osnutku v letu 1963 investira
nih 237 i n pol mili jona dinarjev. 

K a k o so na to gospodarsko poročilo 
reagiral i volivci, naj pokaže sklep vo
livcev terena Rupa. Po vsestranski de
bati so namreč postavili mestni občini 

plana investicij za prihdonjih pet let sledeče naloge: Gostinstvu in tur izmu 
predsednik mestne občine tov. Cene 
Beznlk. Med tridesetimi investici jskimi 
postavkami naj bi po osnutku uživale 
prvenstvo: dograditev vodovoda v Stra-

Volivci K a m n i k a so 
zadovoljni z delom 

mestne občine 
Zbori volivcev na področju kamniške 

mestne občine, k i so bi l i te dni v Me
kinjah, Nevljah, Podgorju, Dupl ic i in v 
v samem Kamniku , so razen velikega 
obiska pokazali, da so Kamničani zado
voljni z delom sedanjega občinskega 
odbora. To n i nič čudnega, saj so se 
seznanili z gospodarskim načrtom, k i 
predvideva mnoga dela, katera so že a l i 
pa bodo skoraj v teku, da postane K a m 
nik res privlačen turistični kraj . Vo l ivc i 
so z zadovoljstvom ugotovili, da se je 
v zadnjih šestih mesecih naredilo mno
go več, kakor vsa zadnja leta skupaj in 
so to na zborih tudi povedali. 

Tako so mestna četrt Mekinje in Nev-
lje dobile končno nočno razsvetHavo. kar 
je bi la davna želja tamkajšnjih prebival
cev. Končano je tlakovanje ceste od 
Grabna do železniškega tovornega kolo
dvora, odstranjene so razvaline bivšega 
Kamniškega doma i n urejena je fasada 
vogalne hiše, kjer bodo zdaj uiredili 
park na Glavnem trgu. V kratkem bodo 
začeli razširjati cesto od Ambroža na 
šutni do sejmišča, k i jo bodo obenem 
tudi t lakoval i . N a tem delu mesta bodo 
zgradi l i tudi prvo javno stranišče. T la 
koval i bodo tudi cesto od Glasbene šole 
do kolodvora Kamnlk-mesto. N a vrtu za 
Glasbeno šolo pa nameravajo urediti lep 
park, k i bo prišel prav za odmor tur i 
stom. Dom invalidne mladine bodo pre
uredili v moderen hotel, k i bo za daljši 
Čas izpolnil občutno vrzel. Kamniška 
mestna občina je letos posvetila vso 
skrb še vzdrževanju mestnih parkov, 
popravila več mostov čez Bistr ico i n 
Nevljico ter več občinskih cest in potov. 
Teh vzdržuje sedaj nad 90 k m i n zato 
so pred k ra tk im naročili drobilec. Sploh 
je delo občinskega odbora letos močno 
razgibano, posebno glede komunalnih 
del. 

Vo l ivc i so vse to toplo pozdravil i i n 
•pri bližnjih občinskih volitvah je kandi
datom OF, k i so opravi l i to delo, vna
prej zagotovljeno zaupanje kamniških 
volivcev. 

v mestu je posvečena premajhna pozor
nost. Večjo pažnjo je treba posvetiti 
ureditvi okolice stanovanjskih blokov na 
Zlatem polju. Perspektivni plan naj za
jame tudi gradnjo prepotrebne pralnice, 
klavnice tn zgraditvi modernih mesnic, 
skrbe prebivalstva naj se razširijo pe
karsk i obrati, da prednost razširitvi 
k lavnicn in zgraditvi modernih mesnic. 
V načrt naj se vnese tudi gradnja šole 
v Kran ju . 

O pripravah na bližnje 
občinske volitve je 
razpravlial okrajni plenum 
OF v Kranju 

V nedeljo dopoldne sle je v Kranju se
stal okrajni plenum Osvobodilne fronte, 
ki je podrobno razpravljal o političnih 
pripravah za decembrske volitve v okr. 
ljudski odbor in v občinske ljudske od
bore. Sekretar okrajnega komiteja KPS 
v Kranju tov. Popit je opozoril člane 
plenuma na zasedanje Glavnega odbora 
OF Slovenije in njegove sklepe ter pri
kazal potrebo, da se ti sklepi konkre
tizirajo in prilagode razmeram v kranj
skem okraju. 

Nekateri frontni odbori kot n. pr. v 
Cerkljah, škof ji Loki in Šenčurju so že 
imeli predvolilne sestanke, drugod pa se 
pripravljajo nanje, da prikažejo voliv
cem velik pomen bližnjih občinskih vo-
litev za naš nadaljnji politični in go
spodarski razvoj. 

Zaradi nove odredbe o kredit iranju 
obratnih sredstev gospodarskim podjet
jem je podružnica Narodne banke v 
škof j i L ok i izračunala za posamezna 
podjetja nova obratna sredstva za mate
rialne stroške, za amortizacijo i n storit
ve. S to računsko kontrolo pa so se po
javi l i problemi, o katerih bi bilo nuj
no, da se o njih javno pogovorimo. V 
tem članku bi se predvsem dotaknili pro
blematike obrtnih in uslužnostnih podje
tij in sicer glede obračanja kredita, o ne
dovoljenem kredit iranju i n še o nekate
r ih drugih momentih, k i so nujni za pra
vilno poslovanje podjetja. 

V kamnolomu žiri so planiral i razme
roma majhen promet, žele pa, da bi bi l 
tudi koeficient (obračanje obratnih sred
stev) čim manjši, čutijo sicer, da je 
kr ivda drugje, kajt i oni dobavljajo pesek 
in gramoz Cegradu in drugim ustano
vam, od kater ih pa ne prejmejo plačila 
takoj po dobavi. Razen tega je tudi nj i
hov promet že majhen zaradi letne de
lovne dobe v kamnolomu. Tega menda 
tamkajšnja uprava ne vidi, ker se čudi 
novemu načinu kreditiranja. 

Čevljarska podjetja v žireh, škof j i Lo
k i in na Taboru-Selcih težijo za tem, da 
bi imela veliko zalogo usnja. Do sedaj 
so s i ta podjtja to lahko privoščila, ker 
so dobivale zaloge usnja delno ha up, 
delno pa so račune plačevale z najetim 
kreditom. K e r pa so ta podjetja obrtno-
storitvena i n morejo kot take obrniti 
svoja sredstva 8 krat na leto, menijo, 
da je po novem izračunu določeni kredit 
zanje prenizek. Zato bodo morale odslej 
te čevljarske delavnice v prvi vrst i skr 
beti za čim večjo naročilo popravil in 
za izdelavo specialne obutve, nikakor pa 
ne bodo mogla i n smela kopičiti zalog 
usnja na up ter na osnovi faktur o na
bavljenih zalogah spreminjati svojega 
kredita, kakor je bi la navada doslej. 

Pekarn i v žireh in Gorenji vasi s ta 
imeli doslej razmeroma velike kredite, v 
smislu nove uredbe pa naj bi se pr i 
njih kredit obrnil vsaj dvajsetkrat v 
v letu. S tem bo odpadljo prodajanje 
kruha na plačilo ob mesecu, kakor so 
trgovali doslej. T i dve pekarni s ta do
slej poslovali raizmeroma zelo ugodno i n 
na primeren način s tem, da sta pro
dajali k ruh trgovskim in industri jskim 
podjetjem s primernim popustom. Tako 
sta se pekarni izognili režije v lastni 
prodajalni, na drugi strani pa sta svoje 
izdelke približali potrošnikom, ka r je po
polnoma prav. T a način prodaje kruha 
se bo moral spremeniti v toliko, da pe
karn i ne bosta obračunavali s podjetji — 
kupci šele ob koinou meseca, ampak čim 
pogosteje v mesecu; sicer res ne bodo 
mogli shajati z odobrenim kreditom. 

»Odeja« v škof j i L o k i je postala obrt
no podjetje. V poletnih mesecih odej n i 
so mogl i vnovčiti, tega pa formula o 
odobritvi kreditov ne upošteva. Zato se 
j im zdi novi kredit premajhen, ker se 
pač ravna po višini prometa. Dosedanja 
praksa o dodeljevanju kreditov je upo
števala sezonsko poslovanje, zato je tre
ba razl iko med novim in starim kredi
tom smatrat i kot terminski kredit, k i 
ga bo treba v obračunski dobi odplačati. 
Težave, k i j ih ima to podjetje, pa i zv i ra
jo največ iz dejstva, da je 2.8% amorti
zacija od prometa, k i je predpisan za 
obrtna podjetja, previsoka in duši pro
dajo. Zaradi tega si podjetie prizadeva, 
da b i doseglo znižanje stopnje amorti
zacije. 

Obrtno-kovlnsko podjetje v škof j i Lo
k i bi se hotelo uvrst i t i med proizvodna 
podjetja. Res je, da je temu podjetju po-

Gospodarska dejavnost v Moravski dolini 
JAVNA RAZSVETLJAVA V MORAVČAH — ELEKTRD7IKACIJA GLOBO-
ČICE IN ŠE NEKATERIH DRUGIH VASI — PODJETJE »KREMEN« 
OBLJUBILO 100.000 DIN — T E D E N OBČINSKIH CEST 

Moravče, k i so po združitvi bivših 
K L O postale gospodarsko in kulturno 
središče Moravske doline, so v zadnjih 
dneh dobile javno razsvetljavo. Denar 
za to delo je dal Okrajni ljudski odbor 
Ljubljana-okolica, k i je s tem omogočil, 
da se je Moravčanom izpolnila njihova 
davna želja. Razen Moravč bodo dobile 
delno cestno razsvetljavo še vasi Peče, 
Vrhpolje in Krasce. 

Nekatere vasi v moravski občine so 
še vedno brez električne luči. Pred osvo
boditvijo n i zanje nihče skrbel. P red 
vojno je na račun njihovih davkov boga
tela vel ikosrbska čaršija, med vojno so 

Nezadostna preskrba z vodo 
V RADOVLJICI SO USTANOVILI VODOVODNO SKUPNOST 

j ih ropali okupatorji in požigali njiho
ve domove. Večina prebivalcev teh vasi 
je namreč tesno sodelovala v osvobodil
nem boju. Vas i Globočice, Miklavž in 
Katar ina so bile popolnoma uničene. 

Tudi težave povojnih let so vasi v Mo
ravski dolini mnogo bolj občutile kot 
drugod. K l jub temu pa prebivalstvo n i 
klonilo i n tudi godrnjanja je bilo manj 
kot v kraj ih, k i j ih vojna n i tol iko opu
stošila. Pogumno so se lot i l i obnove. Ta 
ko je bilo v Globočicah, vasi na pobočju 
šlandrove gore, k i so jo Nemci leta 1943 
zaradi zavednosti vaščanov in njihovega 
sodelovanja s partizani popolnoma pož
gali, prebivalstvo pa izseli l i . K o so se 
prebivaLci po osvoboditvi vrni l i , so vas 
obnovili. Sedaj jo s pomočjo ljudske 
oblasti elektrificirajo. V s a težaška dela 

trebna večja zaloga materiala, ker s& 
bavi največ s kleparstvom, res pa je tu
di, da je njihovo podjetje obrtno-storit-
veno in da velja torej tudi zanje koefi
cient 8. Zato leži k r i vda -— če misUjOr 
da j im določeni kredit ne zadošča — na 
njih samih, ker so planiral i premajhen 
promet. 

Skoraj vsem gostinskim obratofl* 
(v škof j i Lok i , žireh, Železnikih, Zalem 
Lcgu, Sorlci itd.) se je kredit po novem 
izračuna zmanjšal. To pa zaradi teg&< 
ker t a podjetja ne dosegajo možnega 
prometa, nit i ga niso primerno planira' 
la, čeprav so imela za to vse pogoje-
Z drugimi besedami: naša gostinska 
podjetja bodo morala ustvarjati večje 
dohodke. 

Drugačna pa je s l ika glede trgovi' 1 ' 
Trgovine v škofjeloškem okolišu so $ e 

vse, razen ene, odpovedale izračunanem*1 

kreditu, kar prav gotovo ni pravilno. E^' 
jansko bo moral Gospodarski svet spre-
meniti koeficient za trgovine z meša* 
nim blagom. Za te vrste trgovine bi bil 
primeren 6 do 7 k ra tn i koeficient, ne P a 

samo 4.65 kraten, kot je predviden. Na* 
še trgovine imajo poleg drugih prechs^'1 1 

to slabost, da se največ in najraje b i vi j 5 

s prodajo tistih predmetov, k i gredo zek> 
hitro v promet in ne ležijo na zalog'' 
medtem ko so iz nerazumljivih razlogi 
branijo nabave tekstilnega blaga in us* 
njenih izdelkov, po čemer je zlasti zdaj 
v jeseni veliko povpraševanje. 

Vemo, da marsikateremu delovnem^ 
kolektivu niso razumljive nove uredbe 0 

odmeri kreditov in način poslovanja 9 

temi kredit i . Zato pozdravljamo sklep 
sindikalne podružnice Narodne banke ^ 
škof j i Lok i , da bodo obiskali čim 
podjetij ter se s člani kolektiva oseibi*? 
razgovarjali o novih kreditih. Delovni ko
lektivi bodo znali pravilno ceniti n° v 

način kredit iranja šele takrat, ko bod" 
tudi sami spoznali t a način družbertf 
kontrole. S tem bodo laže sodelovali P r i 

upravljanju svojega podjetja, ker bod<? 
čutili soodgovornost za pravilno uporab
ljanje kreditov. M. S 

V Tržiču so ustanovili 
muzejsko društvo 

Tržič je nastal in se razv i l v današnji 
industrijsko mesto na temelju stare obrt' 
niške dejavnosti, k i n i bila samo i z r o d i 
raznotera (železarstvo, usnjastvo, čeV* 
ljarstvo, nogavičarstvo, baivnrstvo'' 
temveč tud* na tak i višini, da si je * 
svojimi izdelki osvojila široka tržišč' 
Tehnična sredstva v starih obrtnih P a ' 
nogah so fcbla skraja preprosta, pa 6 0 

se nenehno izpopolnjevala do nana 
stopnje modernih industri jskih napra^' 
Tega razvoja danes n i mogoče več v ce
loti prikazati , vendar še ni prepozno, & 
obnovimo, ka r se je še ohranilo, in vS*J 
to ohranimo našim zanamcem. 

Tržič je nadalje mnogo prispeval tu<J| 
v narodnoosvobodilni vojni in more tud* 
iz te največje dobe naše zgodovine mar
sikaj pokazati in ohraniti v spomin z a ' 
naimcem. 

Za ohranjevanje spomenikov iz pr e ' 
teklosti skrbe že v mnogih naših kraj 4 1 1 

muzejska društva, k i so ustvari la k r a ^ 
muzeje, le v Tržiču do letos tega še ^ 
bilo. V posameznikih je sicer ta zarn*** 
živela že dalj časa, do uresničitve te za' 
misli pa je prišlo šele preteklli teden, W 
je Turistično društvo končalo s pripra
vami za ustanovitev Društva pr i ja te l j i 
bržiškega muzeja in je pripravljalni 
bor skl ica l ustanovni občni zbor dn 1 ' 
štva. 

Občnega zbera so se udeležili direkt^1" 
Zavoda za spomeniško varstvo E . T^f' 
nher ter zastopniki Tehničnega muzej* 
Slovenije prof. ing. C. Rekar, I. Mohor' 
in prof. F r . Baš, k i so zbranim p r i l c a ' 
za!t pomen ustanavljanja krajevnih m 1 1 ' 
zejev, opozorili na mnogotere trži^J* 
značilnosti in dali mnogo napotkov ^ 
delo novega društva. Poslušalci so 
sti ob izvajanjih prof. tng. Reka rja ^. 
tajnika TMŠ Moheriča k a r strmeli, ka.F 
niti rojeni Tržičarl niso imeli doslej 
razvoju Tržiča tako popolne slike, ^° 
so jo dobili t a večer, škoda jo, da t e 

izvajanj ni poslušal ves Tržič! P t i s 0 , 1 ' 
n im prijateljem tržiškega muzeja in P 0 ' 
sebej novoizvoljenemu odboru društ^ 
pa bodo brez dvoma ostala trajna 
buda za delo in živo vodilo pr*i u r s n i " 
vanju njihovih nalog. 

zaenkrat še n ima na razpolago ^ . 
denarja, kot bi ga potrebovala. To r 

zumenvanje se odraža predvsem pri ele 
tr i f ikaci j i vasi, pr i kater i je velik ' 

opravljajo sami. Z veseljem postavljajo bremena prevzelo prebivalstvo na sV° 
V Radovl j ic i in okoliških kra j ih je 

preskrba z vodo še vedno med najbolj 
perečimi vprašanji. Vodovod je star. 
Zgradi l i so ga še za časa stare Avs t r i 
je. Njegovo omrežje je dolgo 64 k m in 

njeni upravi, naj b i tovarna za potrebo 
proizvodnje zgradi la svoj lasten vodovod. 
Toda ta nasvet se še vedno n i uresni
čil. Letos pa so spoznali, da brez po
sebne organizacije, k i bi se bavi la z vod-

preskrbuje z vodo Radovljico, Lesce, del no preskrbo, tega vprašanja ne bodo re-
žirovniške občine, Begunje, Mošnje, 
Brezje in Ljubno. Vsa ta naselja so se v 
desetletjih zelo povečala. Samo leščanska 
»Veriga« porabi dnevno 50.000 l i trov vo
de. Vodovodno omrežje na nekaterih me
stih pušča, cevi od izvirov do zbiralni
kov so preozke in dovajajo premalo vo
de. Zato v omenjenih kraj ih voda stalno 
primanjkuje ali pa teče le nekaj ur 
dnevno. Pomanjkanje vode občutijo zla
st i prebivalci Ljuhnega, k i je med ome
njenimi kra j i najbolj oddaljeno od glav
nega zbiralnika. 

Prebivalci teh krajev so predlagali že 
marsikaj, da bi se preskrba z vodo iz
boljšala. K e r je leščanska tovarna »Ve
riga« največji potrošnik, so svetovali 

šili. Zato so pred nedavnim ustanovili v 
Radovlj ici vodovodno skupnost, v katero 
so se vključile radovljiška, begunjska in 
črnivška ter del žirovniške in podnart-
ske občine. 

Odbor vodovodne skupnosti je takoj po 
izvolitvi pričel delati. Najprej bo ures
ničil na občnem zboru sprejeti sklep, da 
bodo zamenjali 30 k m starih ozkih cevi 
z novimdi širšimi in tako omogočili večji 
dotok vode v zbira lnika v Hrašah in na 
Ledevnici. S tem bodo preskrbo z vodo 
vsaj delno izboljšali. K l jub temu pa bi 
bilo šc vedno potrebno, da bi se upravni 
odbor leščanske »Verige« nekoliko res
neje loti l graditve lastnega vodovoda. 

drogove, samo da bo električna luč v 
njihovi vasi čimprej zagorela. 

Prebivalc i Negastrna, V in ja in Pod-
oreha čakajo na elektriko že od leta 
1947. Pomanjkanje elektro-instalacijske-
ga materiala je takrat njihov načrt pre
prečilo. Letos pa se j im je želja izpol. 
ni la V dolgih z imskih večerih ]im bo 
gorela že električna luč. 

živahno zanimanja za elektrifikacijo jo 
v zadnjem času tudi med prebivalstvom 
Plesa, Gorice, Zgornje Dobrave in Gore. 
Vaščani teh vasi so že izvoli l i olektrif i-
kacijske odbore, zbrali prispevke in pr i 
pravi l i drogove, čakajo le še na žico. 
Če j im bo obrat D E S Domžale mogel 
priskrbeti potrebni material, bo tudi v 
teh vaseh že letos zagorela elektrika. 
Tako bo elektri f icirana vsa Moravska 
dolina razen požganih vasi Miklavž in 
Katar ina . 

K a k o r vidimo, si moravska občina zelo 
prizadeva za svoj gospodarski in kultur
ni napredek. Vaščani tudi razumejo, da 

pleča. Toda moravska občina ima 
celo vrsto drugih potreb. Te je naj**0 

spoznal delovni kolektiv podjetja »^if 
men, k i je obljubil, da bo dal ob^} 

100.000 din iz sklada za svobodno *§J 
polaganje. T a sredstva bo vložila o^^L 
v komunalno dejavnost. Prenovil i h°~, 
šole v Moravčah, Pečah in na VrhpoU 

Mnogo težav povzroča občini vzdr#* 
vanje občinskih cest. Po proračuna đoj 
čeni kredit v znesku 90.000 din še 
leč n i mogel k r i t i vseh potreb. Zato m 
občani sklenil i pomagati s prostovoljk 
delom. Občinski gospodarski svet ye 9m 
pobudo za občinski teden cest, k i bo PXK 
hodnji teden. S tem bodo dali obča? 
moravske občine zgled tudi drugim 
činam, k i j ih tarejo morda enake sk***7' 

Okrajni l judski odbor Ljubl ja 
na-oK<£; 

« tja 
ca namerava cesto skozi Moravče 
kovati. Tako je vsaj obljubil. Moravč*1'^ 
upajo, da bo okraj to obljubo tudi k n 1 1 ' 
lu izpolnil. 
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Godec Miho dovesti 

in divji mož * eord) 

Miha je koračil po strmi stezi. Prav za res ga ni bMo 
strah; de tuhtal je, kdo in kakšen je mož, k i straši bohinjske 
pastirje in j im krade živino. V planini se je ustavil ob prvem 
stanu, a je zaman trkal in klical. Nihče se ni oglasil; samo v 
planini so meketale razkropljene bohinjske ovce. 

»Počakajmo,« si je rekel. »Pcdnevl je vse drugače videti.« 
Zari l se je v seno in se do zore krepko nasmrčail. S soncem je 

vstal tudi on, glasno zaklical v planino in vabil raztreseno živino 
vkup. Kmalu je bila zbrana velika čreda in Miha jo je popeljal 
na pašo. Sedel je na skalo sredi sončne planine, pojužinal sir, 
k i so mu ga dali Bohinjci v torbo, potem, pa zaigral na gosli, 
da se je vesela pesem glasrjla med gozdovi in vriskala nad paš
niki. Mirno se je pasla živina; nikamor ni uhajala. 

Tako je minil prvi dan, ne da bi se bilo kaj zgodio; prav 
tako drugi ; Miha se je že kar resno hudoval na bohinjske pa
stirje, k i so se menda le svoje sence ustrašili. Šele tretjega dne 
proti večeru, je dočakal, kar je šel iskat v planino. 

Takole je bilo: 
Pod večer je zganjal vkup razkropljeno živino, k i se je 

raztepla daleč po planini. Tedaj je h koči grede zagledal div
jega moža, k i je Bohinjcem prizadejal toliko skrbi in strahu. 
Miha se je potuhnil in gledal. Kolikor je mogel presoditi od 
daleč, je bil divji mož vsaj za dve glavi večji od njega; plečat. 
pa tako, da bi menda zlahka voliča nesel na rami; v obraz jo 
bil poraščen, da mu je brada segala prav do pasu. 

Pritajeno je Miha zažvižgal sam zase: ,Je le res, kar 
so pravili Bohinjci! ' Skrit za borovci je tihotapil za strahom 
bohinjskih pašnikov. ,Glej ga, spaka!' se je zavzel, ko je 
videl, kako je šel oni naravnost v kočo. Prav tiho je šel tudi 
sam do pastirskega stana in pokukal skozi okno . . . Po koči 
se je sukal orjaški dedec in stikal vsepovsod; prav vse je pre
takni l : police in pograd in peč. Naenkrat se je ustavil in se 
cvileče, kakor kakšno mlečno dekle, zasmejal. 

»Hi-hi-hi!« 
Miha se je čudil, da se takšen orjak smeji, kot da bi vre

ščal otrok. »No, hudega ne bo,« si je rekel in napel oči, da bi 
videl, kaj onega tako radosti.. Šele čez čas je uganil, kaj je: 
bradač je našel lenec zaseke, k i so jo njemu dali Bohinjci s 
seboj; vtikal je prste vanjo in požrešno mdaskal. 

Že je hotel Miha zaklicati, naj pusti njegovo zabelo, ko 
je bradati nebotigatreba stlačil lonec za umazano srajco in se 
odpravil iz koče. 

»Kdo bi si mislil, da so strahovi tako ješči!« je Miho gra
bila vesela jeza. »Pa naj še malo počakam — bom videl, 
kaj bo!« 

Divji mož je odhlačad k staji. Kakor da je na svojem, je 
ogledoval in otipaval drobnico, potem pa zgrabil rejenega 
janca, si ga oprtal na ramo, kot da je prazno vrečo nadel, in 
odmahedral nazaj čez planino. 

»Ta pa ni od muh!« se je čudil Muha bolj njegovi moči, 
kot kraji. »Le kam je bo urezal, dedec nemarni?« ga je sklela 
radovednost. »Za njim grem; kar bo, pač bo!« 

4 (lz zbirke: P B E D P R E Š E R N O V I M I S L O V E S N O S T M I 

Vsak prebivalec Kranja nag 
prispeva po svojih močeh 

G l a s naših bratcev 
PROŠNJA ŽELEZNIŠKI 
U P R A V I 

Po tn ik i smo se že več
krat obregovali v čudo
vit vozni red na gorenj
sk i progi. Vzemimo samo 
relacijo Jesenice—'Kranj. 
Z Jesenic odhajata zju
traj dva v laka : prv i ob 
pol petih, drugi pa ob 
pol sedmih. 

A l t je železniška upra
va že kdaj razmišljala, 
da od pol sedmih zjutraj 
do pol treh popoldne ne 
moreš z Jesenic v Žirov
nico, Lesce, Radovljico, 
Globoko, šentjošt i n v 
Kran j? Če železnica na 
to stvar ne misli , pa mi 
slimo mi , k i se vozimo. 
Sem pač tak človek, da 
moram vsaj enkrat na 
teden v Podnart, kjer se 
ne zamudim več kot pol 
ure. P a ne hodim tja 
brez potrebe. Služba mo
ja je taka. K o pridem v 
Podnart zjutraj okrog 
pol osmih, sem čez eno 
uro »prost«. Vsak ve, če 
Ima količkaj vesti, da 
taka prostost n i bog ve
k a j . človek bi rad svoj 
čas koristno uporabil. P a 
ga ne more! 

železniška uprava je 
kriva, ker je uk in i la do
poldanski vlak, to je t i 
stega, k i je svojčas od
hajal z Jesenic okrog pol 
enajstih. Zakaj je želez

niška uprava ta vlaik uki 
nila, še danes ne vemo. 
Izgovor, da štedijo, je 
več kot smešen. Zakaj 
potem dva v laka v zgod
njih urah eden za dru
gim, potem pa mi r do 
pol treh? če bi se tisti , 
k i je sestavljal vozr.b red, 
vozi l samo enkrat na me
sec v kateri kol i kra j ob 
progi Jesenice — Kran j , 
in se mu ne bi bilo treba 
tam ustavljati (po potre
bi!) več kot pol ure, bi 
prav gotovo zapeljal v 
vozr.t: red še en vlak, to 
je tistega, k i je odhajal 
okrog pol enajstih z Je
senic. S tem b i s i nam
reč sestavljalec voznega 
reda pr ihrani l jezo, de
nar za kosilo i n še en
krat j ezo . . . 

Karmel j Rudi 

H I G I E N A V T U J S K O -
P R O M E T N I H K R A J I H 
J E ŠE V E D N O 
P O M A N J K L J I V A 

Higiena v nekaterih 
naših turističnih in tuj-
skoprometnih kraj ih še 
vedno n i taka, kot b i 
morala biti . Turistična 
društva še vse premalo 
pazijo na čistočo in lep 
izgled naselij. Sanitarne 
inšpekcije gredo mimo 
gnojnih j am in gnojnice, 
k i se cedi po cestah, i n 
to ni t i ne vidijo, kaj šele 

da b i opozoalle lastnike 
in od njih zahtevale, da 
bi nesnago odstranili. 
Radovljiška sanitarna i n -
špetkcija menda še ni
koli ni opozorila lastnika 
hiše, v kater i je trgovi
na K Z Lesce, da bi pre
mestil gnojno jamo, k i 
je sedaj t ik ob cesti in 
iz katere se škl neznosen 
smrad. Kadar je jama 
polna gnoja, teče gnoj
nica na asfaltirano ce
sto, k i vodi na Bled. 
Kakšen vtis dobi tujec ob 
vsem tem, s i lahko mi
slimo. 

Tucfc V Hrašah n i nič 
drugače. Od hiše posest
n ika Franca Pr is tova te
če gnojnica po cesti in se 
nato odteka na Medve
dovo dvorišče, k i m u ta 
nezaželeni potok prav 
gotovo ni všeč. P rav ta
ko je v Spodnjih Gorjah 
In še po nekaterih dru
gih gorenjskih tujsko-
prometnih i n turističnih 
kraj ih. D a to ne dela 
časti našemu tur izmu in 
tujskemu prometu, ve 
prav vsak. Z malo dobre 
vojie t i lahko te po
manjkljivosti v talcih na
seljih odpravili, ka r bi 
koristi lo lepotnemu iz
gledu naših krajev tn 
končno tudi zdravju, saj 
je nečistoča vzrok mno
gim težkim boleznim. 

Loj z L ipnik 

V nedeljo, 26. oktobra v s i na 

veliko predvolilno zborovanje 
na Titovem trgu v Kranju. Z a č e t e k zborovanja ob 10. uri dopoldan 

Govoril bo minister, tov. BORIS ZIHERL 

Sektorska konferenca 
prosvetnih delavcev 

v Domžalah 
V ponedeljek, 20. t. m. je bi la na gim

naziji v Domžalah sektorska konferenc i 
prosvetnih delavcev, na katero je prišlo 
okoli 200 učiteljev in profesorjev i z biv-
Ifega kamniškega okraja. Konferenco je 
°tvorila in vodila predsednica Sveta za 
kult,, 

ro In prosveto ljubljanskega okol i-
Škp£-a okraja tov. Mar i ca Brejc. O vzgo

j i predšolskih otrok, šolske i n odrasle 
mladine je govoril tov. Maz i , šolski in-
inšpektor, za njim pa tovailša Vončina 
in Mohora, k i s ta obravnavala izvajanje 
učnega načrta in problem vzgoje šoli od
rasle mladine, zlasti kmečke. Za to mla
dino bodo v kratkem začeli z delom 
kmečko Izobraževalni tečaji. Takšni te
čaji bodo v Moravčah, šmartnem v Tu 
hinjski dolini in v Vodicah. Zborovaiici so 
se v diskusiji podrobno poigovoilli o vseh 
vzgojnih i n prosvetno-kulturnlh zade
vah. 

Decembra — v mesecu pesnikovega 
rojstva — bodo v Kran ju odkri l i veli
časten Prešernov spomenik, končali fasa
do Prešernovega gledališča in odprli pe
snikov gaj. 

Slovesnosti bodo 21. decembra, ko bo 
Kran j tudi na zunaj pokazal, da je vre
den imenovati se Prešernovo mesto. 

B l i zu 6 metrov visok Prešernov l i k 
sta napravi la k ipar ja Frančišek Smer-
du in že pokojni Peter Loboda, oba pro
fesorja na Akademij i umetnosti v Ljub
ljani. K i p je v bron že odlit in čaka le 
še na prevoz v Kran j . Stal bo na trgu 
pred gledališčem. Spomenik predstavlja 
pesnika, k i v odločnem koraku, s pogle
dom v jasnejšo bodočnost, stopa naprej 
— kljub vsemu kar ga je oviralo in du-
šilo v njegovem življenju. Kot umetnina 
je k ip naše največje spomeniško delo, na 
katero bo lahko Kran j resnično ponosen. 

Načrte za fasado Prešernovega gleda
lišča in t r g pred nj im je izdelal mojster 
Plečnik v sodelovanju s kranjskim do
mačinom, arhitektom Jocifom. Delo je v 
teku in bo do slavnostnih dni zanesljivo 
končano. T r g pred gledališčem bo neko
l iko dvignjen in tlakovan, na 5 prednjem 
delu bo n izka fontano. Pred gledališčem 
bodo visoke arkade, obložene z dragoce
nim domačim marmorjem. Tako bo dobi
la naša Tal i ja po skoraj stoletnem pr i 
zadevanju dostojen hram. 

Pesnikov gaj na bivšom pokopališču 
bo urejen tako, da bo lop okvir za oba 
grobova, k i hranita zemske ostanke 
Franceta Prešerna in Sipnona Jenka. 
Sčasoma bodo domače breze zamenjale 
tuje ciprese in tuda ruša bo ozelenela. 

Pred Prešernovim grobom je urejena t la
kovana ploščad za pevce a l i šolske sku
pine. 

V s a t a dela, k i gredo h koncu, pa so 
le uvod v dokončno ureditev našega sta
rega in lepega Kranja . Naše mesto ima 
tako srečno lego, čudovito okolico in o-
srednji položaj s pestro socialno struk
turo prebivalstva, da ima vse pogoje, 
da postane vzorno urejeno i n upravlja
no mesto, lepo i n skladno kot gorenjski 
šopek! 

Tako bo kulturno in politično delo 
dobilo okvir, v vzpodbudo in veselje vsem, 
k i s i prizadevajo, da bi novemu človeku 
ustvari l i tudi lepo okolje, k i ga bo 
spremljalo v srečnejšo bodočnost. 

Decembrske slovesnosti ne bodo lokal
nega, pač pa vseslovenskega značaja, 
saj je Preešrn zares vseslovenski pesnik, 
čigar zamisli so del našega sodobnega 
političnega programa in cilj naprednih 
ter miroljubnih ljudi vsega sveta. 

Odbor, k i vodi vsa pripravljalna dela 
v zvezi z nameravanimi slovesnostmi, 
pričakuje pomoč in sodelovanje od vse
ga vsega prebivalstva mesta Kranja , že 
sedaj je treba misl i t i na to, da bo do 
slavnostnih dni vse urejeno in počiščeno, 
da bodo pripravljene nove in lepe zasta
ve, zbrisani nemški napisi iz okupacij
skih dni, fasade hiš vsaj razprašene, iz
ložbe okusno urejene, pločniki in ograje 
popravljene, skratka, vse naj bo tako 
p r pravljeno, da nas ne bo sram. Vsak 
prebivalec mesta K ran ja mora prispeva
ti po svojih močeh, da bo Kran j v teh 
dneh res lepo, čisto in ponosno gorenj
sko mesto. č. Z. 

Več zanimanja za dobro in lepo knjigo 
R A Z S T A V O K N J I G V N A K L E M J E O B I S K A L O P R E M A L O L J U B I 

Ob 40-letnci gorske reševalne službe: 

Uspel gorskoreševalni tečaj 
na Korošiei 

Vzporedno z razvojem plezalne tehni
ke in alpinizma sploh se je razvi la tudi 
tehnika reševanja, m se je do danes že 
tako izpopolnila, da omogoča reševanje 
tudi v najtežjih prevesnih stenah, ne da 
bi pri tem reševalci izpostavljali svoja 
življenja. Višek reševalne tehnike pred
stavljata tako imenovani Graunjmgerjev 
reševalni sedež in Marinerjeva nosila. 
Naša gorska reševalna služba, k i s i je 
omenjeni reševalni nap rau že nabavila, 
je ped vodstvom Uroša Župančiča in Zu
pana organizirala reševalni tečaj na Ko -
rošici, na katerem so se gorski reševalci 
izvežbali za reševanje z omenjenima na
pravama. S tem je znova potrjeno, da 
se naša gorska reševalna služba orga
nizacijsko, sanitetno in tehnično vztraj
no izpopolnjuje in da naši gorski reše
valci ne poznajo nevarnosti m naporov, 
kadar je treba pomagati ponesrečencem 
v gorah. Gorski reševalci hočejo na vsak 
način zmanjšrti število planinskih ne
sreč, žal so v letošnjem letu morali nad 
50 krat pohiteti v stene Špika, Jalovca, 
Tr ig lava i n drugih velikanov, od koder 
so moral i na žalost prinesti v dolino 
tudi deset mladih trupel. 

G O R S K E REŠEVALCE B O M O K M A L U 
V I D E L I V F I L M U 

Delo gorskih reševalcev je plemenit 
prispevek k napredku in zdravi rast i 
našega planinstva, zato zasluitjo vse 
na.?e priznanje in podporo. 

Ob 40-letnici gorske reševalne službe 
so začeli pod vodstvom alpinista Stanka 
Aleksiča s pripravami za snemanje f i l 
ma »Gorski reševalec«. Snemanje je v 
alpskem predelu Vršiča, Kriških podov 
in Rokavov. V f i lmu bodo nastopali nafil 
najboljši alpinisti i n gorski reševalci z 
Jesenic. Če vreme ne bo preveč muhasto, 
bo prenikva f i lma že- 111 Dan republike 
29. novembra na Jesenicah. 
( • • • • • • • • • • ( ! • r j o r j a r j r j a r j a o D o m a 

Ljudska knjižnica kultumo-umetniške-
ga društva »Dobrava« v Naklem je po
častila V I . kongres KP. I na posnemanja 
vreden način. V nedeljo, 12. oktobra je 
odprla razstavo leposlovni.h poučnih, 
znanstvenih i n političnih knjig domačih 
in tujih pisateljev. Poseben poudarek je 
dala zlasti delom Franceta Prešerna. 
Ivana Cankarja, Prežihovega Voranca, 
Ivana Tavčarja, Otona Župančiča in dru
gih slovenskih pisateljev ter pesnikov. 
Razstavo je obiskalo 130 ljudi, med nji
mi 79 mladincev ter mladink in pionir
jev. 

Obisk razstave je bil, kljub temu, da 
je bi la skrbno pripravljena, premajhen 
predvsem s strani odraslih ljudi, človek 
se nehote vpraša, al i je res med ljudmi-
kmeti, delavci in mladino — tako malo 
zanimajo za dobro in lepo knjigo? Raz
stava je bi la namenjena prav njim, da 
se spoznajo s knjig-ami, k i j ih i m a ljud
ska knjižica v Naklem na razpolago, da 
bi si j ih v njej izposodili in j ih prebi
ra l i ob bližnjih dolgih večerih. Dobra in 
lepa knj ig i širi človeku obzorje, ga ple-
mniti in vzgaja, človek lahko takoj opa
z i razl iko med človekom, k i bere, in t i 
stim, k i mu branje ni mar. Kdor je od
k r i l veliko bogastvo, k i je v •knjigah, te
mu postanejo knjige življenjska potreba. 
Izrabil bo vsak prosti čas, da j ih bo pre
biral in se tako naučil marsičesa lepega, 
dobrega i n koristnega, človek, k i ne be, 

re, je kakor slepec. Tako je dejal neki 
tovariš iz Makedonije, ko re je leta 1945 
naučil brati . Te preproste resnice se p r i 
nas, kjer se kaj radi hvalimo s svojo 
kulturo, marsikdo ne zaveda. 

So vasi, kjer bi ljudje radi bral i , a 
nimajo knjižnice, če jo pa imajo, je 
revna in so njene knjige že po večkrat 
prebrali. N a k l s k a knjižnica pa ima okrog 
500 knjig, po kater ih sega vse premalo 
bralcev. Upajmo, da jo bo letošnjo zimo 
obiskalo mnogo več ljudi, kakor raz
stavo. To bo v njihovo korist, pa lud i v 
korist knjižnice, k i s i bo lahko potem 
nabavila nove knjige. 

Na eiiheii 

vsake steklenica so navedene bolez
ni, ki jih uspeino zdr vite z rednim 
u ž i v a n j e m 

BadensUe 
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V enem mesecu 277 000 d in 
V ŽIREH G R A D I J O E N E G A N A J L E P 

ŠIH I N NAJVEČJIH ZADRUŽNIH 
D O M O V V S L O V E N I J I 

Dolgo časa ni bilo videti posebnega 
napredka pri gradnji zadružnega doma 
v žireh. S tem ne mislimo, da n i bilo 
ničesar narejenega. Nasprotno ogromno 
dela je že terjala ta stavba i n le zaradi 
obsežnosti, saj je doslej največji v Slo
veniji, n ikakor ni bilo na zunaj videti 
uspeha. Sedaj pa gradnja hitro napre
duje, kl jub temu, da slabo jesensko vre
me zelo ovira delo. 

V mesecu septembru tega leta so Fron-

za svoj dom 
ta in ostale organizacije res temeljito 
prijele za delo in uspeh ni izostal: Stav
ba raste in vsak dan bolj prihaja do iz
raza impozantna zasnova tega doma. S 
strokovnimi delavci je bilo postavljene
ga 404 kub. m zidov, za betoniranje pa 
so porabili 25 kub. m betona. Samo v 
septembru je bilo izvršenih za zadružni 
dom v žireh pr i poseku lesa 400 udar-

Kdo daje skupnosti največ? 
S V . R E D N E G A R E D N E G A Z A S E D A N J A O L O V K R A N J U 

(Nadaljevanje s 1. strani) 
Dobršen del zasedanja so ljudski od

borniki porabili za razpravljanje o dav
k ih in razpisu ter razdelitvi četrte akon
tacije na posameznike. Okraj sam je 
opravil to delo ka r dobro. P r i kmetih 
znaša skupna obremenitev z davki 20"/o 
cd vsega njihovega dohodka, posamezne 
skupine pa bodo plačale od svojega do
hodka za davke naslednji odstotek: prva 
skupina 26«/», druga 24%, tretja 18%, 
četrta H2% in peta 5 do 7%. že te po
vprečne številke ovržejo vpitje nekaterih 
kmetov, češ da delajo samo še z a davek, 
še več povedo o tem še naslednje šte
vi lke: vsega davka bodo letos kmetje 
moral i plačati 146,690.000 din, samo v 
septembru i n v prvih desetih dneh okto
bra pa so prejeli za svoje pridelke po 
evidenci Narodne banke 256 milijonov 
din. K temu je treba prišteti še denar, 
k i ga prejmejo od zasebnih kupcev i n 
k i ga Narodna banka sploh ne more 
evidentirati. Res pa je, da je četrta 
akontacija (v skladu s tem, da dobi 
kmet največ denarja za svoje pridelke 
na jesen) v primeri s celotnim davčnim 
predpisom dokaj visoka, saj znaša 45<Vo 
celotne zadolžitve. Zato tarnajo občinski 
ljudski odbori tem večjo dolžnost, da jo 
pravilno razdelijo. Posamezne preobre
menitve izvirajo namreč prav iz napač
nega stališča nekaterih l judskih odbo
rov, k i predpišejo pretirano visok da
vek vel ikemu številu mal ih kmetov, češ 
več ljudi lažje plača. To je seveda ne
pravilno, ka j t i že po ustavi mora b i t i 
davčna obremenitev v skladu z gospo
darsko močjo davčnih zavezancev. P r i 
pomniti moramo, da so pr i plačevanju 
davkov v glavnem v zaostanku vselej 
ist i ljudje — kmetje in obrtniki — In 
da se zdi nekaterim rubež normalni na
čin plačevanja davkov. Stanje okrajne
ga proračuna trenutno sicer še n i k r i 
tično in okrajnemu ljudskemu odboru n i 
bilo treba najemati pri Narodni banki 
za nujna plačila posojila, vendar bi~ se 
tudi to utegnilo zgoditi, če davkoplače
valci ne bodo bolj disciplinirani in izpol
ni l i svojo dolžnost do skupnosti ob pr:_ 
vem času. 

Zgled za to, kako je treba izpolnjevati 
te dolžnosti, so namreč delavci in na
meščenci oz. podjetja, v katerih delajo. 

Kmetje v kranjskem okoliškem okraju 
morda ni t i ne vedo, da odpade na socia
listično industrijo 95"/» vrednosti vsega 
produkta i n še nekaj več akumulacije. 
To akumulacijo podjetja v glavnem red
no plačujejo, oz. nekatera jo celo pre
segajo. Levj i delež bremen za splošno 
dobro i n finansiranje javnih izdatkov 
nosi tedaj delavski razred i n zato mo
ramo še tembolj vztrajati na tem, da 
dajo skupnosti svoj delež pravočasno 
tudi kmeti, obrtniki in drugi zasebni 
davčni zavezanci. 

S A M O Z A K R O M P I R B O D O P R E J E L I 
K M E T J E D V A K R A T VEČ, K A K O R 
ZNAŠA C E L O L E T N I D A V E K , 
I N šE ČEZ 

V razpravi je prišlo do izraza dej
stvo, da je nekakšno tarnanje kmetov 
glede davka na splošno res neuteme
ljeno. Tovariš iz Šenčurja je n. pr. ome
ni l , da bodo prejelk kmetje v tamkajš
nji občini za krompir vsaj 40 milijonov 
din in da davek spričo tega n ikakor ni 
pretiran. (Po računih za ves okraj bodo 
prejeli kmetje samo za krompir okrog 
303 milijone din.) Treba pa ga je se
veda pravilno razdeliti med posamezni
ke. To je predpogoj za uspeh. Pravi lno 
bi tudi bilo, če bi imeli v prihodnje ob
činski l judski odbori za tako važno delo 
nekaj več časa na razpolago. Zaradi na
glice, s katero so morali razdeliti četrto 
akontacijo na posamezne davkoplače
valce, so bile napake skoraj nujne. Temu 
se ni težko izogniti. Potrebno je le, da 
misli jo na to tudi t ist i , k i so odgovorni 
za razpis davka oz. akontacije in le-ti 
naj bi pripravi l i te stvari vsaj nekoliko 
prej. 

H koncu so sprejeli na zasedanju več 
odločb, tako o številu odbornikov, k i j ih 
bodo volil i v kranjskem okoliškem' okra
ju v okrajni l judski odbor in v zbor 
proizvajalcev (50| oz. 37), o vol i lnih 
enotah (41), o številu odbornikov in vo
l i lnih enot po občinah za občinske vo
litve, o imenovanju cest 3. reda ter na
čelnika cestne uprave in končno o ime
novanju komisije za volilne imenike. 

Dopisujte 
v „Gorenjski glas" 

Žiri 

niskih ur, L M S je napravi la 402 prosto
voljni u r i in AFŽ 281 ur i pr i zlaganju 
in pretovarjenju opeke. Poleg tega udar
niškega dela je bilo nabrano še 3.177 k g 
železa, k i smo ga na Jesenicah zame
njali za žeblje, ter tako pi thrani l i samo 
pr i žebljih 72.000 din. Skupna vrednost 
prostovoljnega dela v septembru znaša 
na ta način 117.000 dinarjev, vrednost 
darovanega lesa pa 160.000 din. 

Najnujnejša nailoga v tem mesecu je, 
da se ves pripravljeni les pripelje na 
gradbišče. To pa je naloga kmetov sa
mih, k i imajo za to prevozna sredstva —• 
konje. Tudi t i razumejo pomen zadruž
nega doma za naš gospodarsld in kul tur
ni napredek, ter z vedno večjim vese
ljem pomagajo. 

T ist ih nekaj abstinentov, k i še vedno 
čakajo in z nezaupanjem gledajo na to 
našo pridobitev, pa pozivamo, da tudi oni 
pripomorejo po svojih močeh. 

Iz Domžal 
I Z R E D E N OBČNI Z B O R POTROŠNI
ŠKE Z A D R U G E 

Pretekl i teden je b i l izredni občni zbor 
Potrošniške zadruge v Domžalah, na k a 
terem je ta prišla v likvidacijo. Namesto 
nje je ustanovljeno mestno podjetje »Po
trošnik«. Od izkupička bivše Potrošniške 
zadruge so člani namenili 480.000 din za 
postavitev spomenika padlim borcem 
N O B in okoli 400.000 za gradnjo mest
nega kopališča v Domžalah. 
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S skrivanjem in zmerjanjem 
se hoče odtegniti plačilu davkov 

Znano je, da bi se nekateri davkopla
čevalci na vse mogoče načine rad i izo
gni l i svojim obveznostim do skupnosti. 
E n i utajujejo višino svojih dohodkov i n 
dobičkov, drugi se izgovarjajo na slabo 
letino in zaslužek, tretj i se spet na kak 
drug premeten način skušajo izvit i , sa
mo da bi j im ne bilO treba odšteti dol
žnih dinarjev. Prav svojevrstno pot pa je 
ubrala posesitnica Mar i ja Pogačnik iz 
Dobrepolja št. 7 v občini Črnivec (pri 
Brezjah na Gorenjskem). 

Dne 2. oktobra 1952 okrog pol dveh 
popoldne sta se zglasila na domu M a r i 
je Pogačnik tov. Jožef Jarm, uslužbenec 
uprave za dohodke pr i OLO Radovljica, 
in Franc Golmajer, tajnik občinskega 
odbora Črnivec. Hotela s ta se na kraju 
sme rne prepričati, kako je s plačilom 
davčnega zaostanka v znesku 37.580 din, 
k i ga posestnica Mar i j a Pogačnik kljub 
večkratnim opominom ni hotela plačati, 
ni t i ne navesti vzrokov, zakaj ne plača. 
J a r m i n Golmajer s ta se torej pr i Po-
gačnikovi zglasila po uradni dožnosti. 

P a sta slabo naletela. K o sta na dvori
šču Pogačnlkovega doma vprašala do
mačo hčerko Marijo, kje je mat i (davčni 
zavezanec), se je hčerka brez sramu zla-
gala, da je mati nekje na polju, kjer 
pospravlja ajdo. Že t a hčerkina laž je 
uslužbencema dala slutit i , da svoje dol
žnosti ne bosta tako lahko opravila. M a 
t i namreč v tem času n i mogla biti na 
polju, ker s ta jo Ja rm in Golmajsr ob 

prihodu na dvorišče videla v hlevu pr i 
živini. K l jub temu sta hčerko iz vljud
nosti vprašala po njej. Ke r pa je hčerka 
trd i la svoje, sta jo pozvala, naj pokliče 
mater iz hleva, kamor se je očividno 
zatekla pred organoma ljudske oblasti. 
K o je hčerka sporočila svoji materi, da 
sta zunaj dva moža, k i se zanimata gle
de plačila davkov, je Pcgačnikova zag
nala vik in kr ik ter vsa besna zbežala v 
hišo skozi zadnja vrata. K e r se pa J a r m 
in Golmajer nista pust i la odgnati na 
tako »lep« način, s ta skupaj s hčerko 
tudi vstopila v hišo pr i glavnih vratih. 
Pogačnikovo sta ponovno vljudno opozo
r i la na davčni zaostanek v znesku din 
37.580. Toda to opozorilo je v Pogačni-
kovi spi ožilo val tako nesramnih psovk, 
da se človeku upira, da bi j ih ponovil 
in zapisal. 

K o sta Jarm in Golmajer spoznala, da 
ne more pr i t i do pametnega sporazuma 
in da Pogačnikova n i voljna zadevo ure
diti na. miren način, sta, pač popisala 
nekaj nepremičnin i n odšla. 

A l i je zgodba s tem končana? Prav 
gotovo ne, ka j t i Pogačnikovo, k i sedi na 
»jurčkih«, k i j ih je prejela precej debel 
kup iz delavskih rok, bo treba najprej 
naučiti vsaj najmanjšo mero vljudnosti, 
naučiti pa tudi osnovne dolžnosti držav
ljana, k i j ih ima do skupnosti. Pričaku
jemo, da bo l judska oblast z a to kmaiiu 
poskrbela. 

Mladi ia v Kranju tekmuje v 
počastitev VI. kongresa K P J ! 

Ljudska mladina industrijskega K r a 
nja bo dostojno počastila V I . kongres 
K P J z mladinskimi prireditvami, k i bodo 
trajale vse do zaključka kongresa 8. no
vembra. Za uvod so preteklo soboto že 
izvedli medšolsko prvenstvo v lahki at
let iki za prehodni pokal med N O B pad
l ih mladincev Vicltmarja-Ručigaja i n Kor-
barjeve. V nedeljo je bilo tekmovanje v 
košarki in odbojki za naslov ekipnega 
mladinskega prvaka, mladinci-člani Ae-
rokluba v Kran ju pa so v bližini Zlate
ga polja, tekmovali z letalskimi modeli 
in izvedli skoke s padali. To soboto bo 
odigrana f inalna nogometna tekma za 
naslov mladinskega prvaka in osrednja 
taiborenje s taborniškimi programom 
Združenja tabornikov, v nedeljo pa tek
movanje patrol predvojaške vzgojfe i n 
pod okril jem Ljudske tehnike krožne 
motoclklistične dirke. V dneh 27. in 28. 

t. m. bodo nastopili mladi šahisti na 
medruštvenem turnirju. Dne 30. oktobra 
bodo priredil i namizno-teniški turnir, na
slednji dan pa počastili mlade žrtve faši
stičnega nasil ja pred spominsko ploščo 
na Podrt im. Po prvem novembru bo še 
več političnih in kul turnih manifestacij 
kranjske mladine. 
V C E R K L J A H I N P R E D D V O R U B O D O 
U S T A N O V I L I T E L O V A D N O DRUŠTVO 

V Cerkl jah in Preddvoru je med mla
dino, pa tudi med starejšimi precej zani
manja za telovadbo. Do nedavnega pa 
v teh vaseh n i bilo nikogar, k i bi so 
resno zavzel za ustanovitev telovadnega 
društva. Šele na pobudo partijske orga
nizacije v Cerkl jah in mladinske orga
nizacije v Preddvoru je bil v obeh kra
j ih ustanovljen iniciativni odbor, k i se 
zelo prizadeva, da bi v svoje vrste pr i 
tegnil čim več mladine. 

Orientaci jski tek v K a m n i k u 
At le tska zveza Slovenije priredi v ne

deljo, 27. oktobra v Kamn iku svoj II. 
orientacijski tek za moško in žensko 
prvenstvo Slovenije. P r v a podobna pr i 
reditev je bi la lani v Ljubljani i n je 
prinesla zmago K lad i var j u iz Celja. Ko t 
edini podeželski klub so na njej sodelo
vali tudi kamniški atleti z znanim špot-
nim veteranom Bručanom na čelu. K a m -

iesenice bodo dobile tretjo 
ino dvorano, če • • • 
N a Jesenicah smo imel i pravzaprav 

že vse letošnje leto t r i prostore za pred
vajanje f i lmov: dvorano Mestnega k i n a 
na Sa\l (Radio), dvorano v osnovni šoli 
na Koroški Bel i in letni kino. K ino na 
Savi je b i l zgrajen že pred vojno, kino 
na Koroški Be l i pa je začel s predsta
vami šele lansko leto, z a kar se je po
sebno zavzel l judski poslanec tov. Zvone 
Laibura, k i je pomagal oskrbeti kino-
aparat. Obe dvorani in letni kino pr i 
Jelenu so bil i vedno polr.l obiskovalcev, 
čeprav uprava ni imela vedno srečne 
roke pr i izbir i filmov. Zdaj, ko je na
stopila jesen in so se pričeli dolgi z im
ski meseci, je letni kino seveda prene
hal s predstavami. Tako sta ostali za 
nad 15.000 Jeseničanov ter za vso gor-
njesavsko dolino in okoliške vasi sami 
dve kino dvorani. N i čuda, da je pri ko
ličkaj dobrem f i lmu na obe dvorani zelo 
velik naval, pr i katerem pi lde večkrat 
tudi do neprijetnih prizorov. Nesreča je 
pr i tem še ta, da sta obe dvorani na 
vzhodnem delu mesta, medtem ko sredi
šče mesta i n zapadni del (Plavž In H r u -
šica) sploh nimata nobene kino-dvorane. 

D a bi uprava Mestnega k i n a vsaj ne
kol iko ublažila »kinematografsko st i 
sko« tn ugodila dolgoletnim željam pre
bivalcev na Plavžu in na Hrušici, je 
prišla na misel, da bi se dvorana Sindi
kalnega doma na Plavžu, kjer je zdaj 
delavska menza, dala z majhnimi adap
tacijami! preurediti v zasilno kino-dvo-
rano. človek bi misl i l , da bo posrečena 
misel naletela na ugoden odmev pr i vseh, 
k i se čutijo odgovorne za kul turn i raz
voj Jesenic. Toda na žalost temu n i 
tako. Nekater i funkcionarji sindikata so, 
piši in reci: proti kinematografu! Ed in i 
razlog, k i ga navajajo v svoj zagovor, 
je menda ta, da bi bi l i delavci moteni 
pr i večerjah. To pa nikakor ne drži, saj 
si delavci sami, skupaj s tisoči prebival
cev Plavža in Hružlce, nič drugega bolj 
ne veselijo kot nove kino-dvorane. S 
kino-dvorano na Plavžu bi bi la namreč 
tisočem prihranjena dolga pot na Savo. 
S kino-predstavami bi tudi močno za
vr l i prekomerno zahajanje v razne go
stilne, v katerih se zlasti nekateri sam
ski ljudje večkrat prav nekulturno iz
življajo. 

Uprava mestnega k ina upa, da bo 
kljub vsemu premostila ovire in da bo 
prva kino-predstava na Plavžu že 2. no
vembra. 

Umrl je zaveden frontovec 
Te dni so pokopali tov. Jur i j a Mraka , 

upokojenega rudarja, doma v Bukov ic i 
iz Selške doline. Pokojni s i je že v 
rani mladosti moral služiti k ruh z delom 
svojih rok. Po prvi svetovni vojni ga 
je pot za zaslužkom vodila v mnoge 
rudnike Bosne in Srbije. Tudi v Pečuhu 
je kopal premog. B i l je v Belgi j i s »tre
buhom za kruhom«. T u je tudi končal s 
svojim zdravjem. Premogov prah mu je 
zamašil pljuča. Tako je kot upokojenec 
1. 1947 prišel v domovino. 

Delavski razred, pa tudi razred izko
riščevalcev sta pokojnika napravi la z a 
zvestega pristaša napredka i n hudega 
nasprotnika reakcije. 

Četudi bolan, je b i l vedno pripravljen 
n^maeati, k V r % bilo potrebno. Naj je 
bilo treba posipati ceste, k idat i sneg, 
uničevati krompirjevega hrošča, imeti 
sestanke itd., a l i pa je bilo treba pr i 
skočiti na pomoč revni part izanski vdo
vi a l i drugemu, vedno je bil pokojni prv i 
na mestu. P r i frontnih akcijah je propa
g i ra l z besedami in vedno sodeloval tudi 
z dejanji. 

Z Mrakom sta izgubi l i F ronta i n Par 
t i ja delovnega člana, k i je za seboj 
vsekakor pusti l vrzel. N i torej čudno, 
če so Bukovi jani govori l i ob pogrebu: 
»škoda je takega človeka, da nas je za
pustil . . . « 

Is K a m n i k a 
Propovodali mu bodo vstop v tovarno. 

V tovarni usnja v K a m n i k u je t U do-
zdaj zaposlen kot obratovodja Kare l Pe
čan, k i pa ni pokazal nič kaj zanimanja 
za napredek podjetja. Las t i l s i je samo 
pravico do nadziranja, da bi kaj poma
gal In svetovali delavcem pr i njihovem 
delu, mu je pa bilo odveč. Večkrat se je 
napi l i n takšen prihajal na delo ter se 
znašal nad delavkami, k i so opravljale 
nadurno delo. Tako je prišel pred ne
davnim zopet močno vinjen v delav: leo, 
začel tam zmerjati i n razsajati z ne
umestnimi vzdevki, češ da ne delajo do
bro. K e r se je zdelo delavcem tega le 
preveč, so ga postavili pred prag. Odšel 
je k sosedu Cuzeku, kjer točijo žganje 
(seveda na nedovoljen način) in se še 
bolj napil . Domov grede je padel ter si 
nalomil nogo. Zdaj je v bolniškem sta
nju, čeprav se je po lastni k r i vd : pone-

Lastnik in izdajatelj OOOF Radovljica, Kran j in Ljubljana-okolica. / Urejuje 
uredniški odbor / Odgovorni urednik Dušan Baudek / Naslov uredništva in 
uprave: Kran j , Savski breg 2/1 / Telefon št. 475 / Izhaja vsako soboto / Ček. 
rač. 624-90200-7 / T i ska Gorenjska t iskarna, K ran j . 

srečil. Delavski svet, k i že deilj časa 
kiltično gleda na njegovo dosedanje ne
koristno delo v podjetju, je po tem de
janju prišel do zaključka, da mu v bo
doče zabrani vstop v tovarno. 
KOMENDA 

Sedmošolcl kamniške gimnazije so pod 
vodstvom režiserja tov. C i r i l a Gostiča 
gostovali to nedeljo s »Hamletom« v Ko 
mendi. Dvorana je bi la popolnoma zase
dena, kar dokazuje, da s i ljudstvo želi 
dobrih predstav. V novembru bodovpri-
zori l i »Hamleta« tudi v Kamn iku . 

Plotilinl »troj dobro ohranjen štev. 8 
al i 10 kupim. Pismene ponudbe poslati 
na upravo »Gorenjskega glasa«. 

V soboto, 18. okt. 1952 se je zgubi l 
pes rjave barve, na glavi Ima belo liso, 
na vratu usnjen jermen. Kdor kaj ve o 
njem, naj proti nagradi jav i naslovu: 
Stane Boštjančič, Kranj , Jezerska o 25. 

Preklicujem izgubljen talon št. 1 voz
niške knjižice št. 8351. Trampuš Franc, 
Strahlnj 63. 

Kupim velik, brezhiben kovčeg. Na 
slov v upravi l ista. 

Preklicujem neresnično izjavo, Izreče
no 4. oktobra proti Dušanu Feldinu ter 
se zahvaljujefti, da je odstopil od tožbe. 
Rajko Cankar. 

Izgubila sem 14. oktobra na postaji v 
Kran ju rjavo usnjeno listnico z vsemi 
izkaznicami i n z gotovino 900 din. Po
štenega najditelja prosim, naj vrne list
nico na naslov: Nada Feldin, Tržič — 
Bistr ica 79. 

Proglašam za neveljavno ukradeno 
sindikalno izkaznico na ime Mihaela K r i 
žaj, Oegelr.lca, p. Kran j . 

Stanovanje bi hrano, nekaj minut iz 
Kranja , nudim poštenemu dekletu, k i bi 
po službi pomagala pr i vsem kmečkem 
delu. Naslov v upravi l ista. 

Sprejmem tudi kmečkega fanta, ve
ščega vseh poljskih del. Naslov v upravi 
l ista. 

O b l a k e 
OLO Radovljica razpisuje mesto sposob
ne administrativne moči na oddelku za 
ljudsko zdravstvo in socialno politiko. 

Pogoj i : Brezni no obvladanje stroje
pisja m stenografije z ustrezno šolsko 
izobrazbo. 

Pravilno-opremljene prošnje s podrob
nim življenjepisom je poslati do 10. nov. 
1952 na naslov: O L O Radovljica, tajni
štvo. 

nik ima za to vrsto teka v neposredni 
bližini mesta tako ugodne terene, da iz
bira proge ne bo težavna. Start in cilj 
bosta na Grabnu za poštnim poslopjem. 
Pričetek bo ob 10. ur l . N a orientacij
skem teku sodeluje vsako moštvo s 4 
tekači. Letos se bodo prvič borile za 
prvenstvo tudi ženske ekipe naših k lu 
bov. Nj ihova proga bo dolga 1200 m, 
moški pa bodo tekmovali na 4 km. Za 
to prvo večjo povojno lahkoatletsko pri
reditev v Kamniku vlada med kamni
škimi športniki veliko zanimanje. K a m 
nik je dal v preteklosti našemu spontu 
odlične tekače, zato bo prireditev tudi 
v propagandnem pogledu važna, saj bo 
dala mladim kamniškim športnikom nove 
vzpodbude na njihovi poti k uspehom. 

Vabilo 
V Zgornjih Gorjah odkrije organiza

ci ja Z B N O V v nedeljo dne 26. Oktobra 
1.1. spomenik padl im v N O B . 

Svečanost se bo vršila ob 15. ur l . — 
Vabljeni svojci in znanci! 

Z A H V A L A 
Ob izgubi dragega očeta 

Gregorja Novaka 
se iskreno zahvaljujemo za zdravniško 
pomoč tov. dr. Mi lanu Čehu in dr. V ik
torju Marčiču. Zahvaljujemo se tovari
šem gasilcem, sostanovalcem, sosedom, 
darovalcem cvetja tn vsem, k i so ga 
spremili na zadnji poti. P rav posebno 
zahvalo izrekam tov. Milošu Magoliču 
in M a k s u Dolinarju za poslovilne besede 
ob odprtem grobu. 

Gregor Novak z družino 

Zdravniška služba 
Od 25. okt. do 1. nov. ima nedelj.sk* 

in nočno zdravniško službo pri okrajnem 
Svetu za zdravstvo dr. Ivan Vidmar, te-
efon 268. Obiski na dom naj se javijo 

najkasneje do 18. ure zvečer. Po tej ur i 
bo zdravnik obiskoval le bolnike s tež
j imi poškodbami in močnimi krvavi tva
mi . 

Dežurna zdravniška služba na območ
ju ljudskega odbora mestne občine Je
senice od 24. do 31. okt. 1952: dr. Milam 
Čeh. Obiski na dom naj se javijo naj
kasneje do 18. ure zvečer. Po tej ur i 
bo zdravnik obiskoval le bolnike s tež
j imi poškodbami in močnimi krvav i 
tvami. 

Gledališče 
Prešernovo gledališče Kran j 

Petek, 24. oktobra ob 16. u r i : Bra tko 
Kreft, »Krajnskl komedijanti« — za
ključna predstava za abonma »Tiskani-
na« Kran j . 

Sobota, 25. oktobra ob 20. u i t : Bra tko 
Kreft, »Krajnskl komedijanti« — Re4 
A in izven. 

Nedelja, 26. oktobra ob 16. u r i : B ra tke 
Kreft, »Krajnskl komedijanti« — izven 
za podeželje. 

Torek, 28. oktobra ob 18. u r l : B r a t k * 
Kreft, »Krajnskl komedijanti« — za
ključna predstava za abonma »Inteka« 
Kran j . 

Četrtek, 30. okt. ob 20. u r i : Bra tko 
Kreft, »Krajnskl komedijanti« — 
B in izven. 

Mestno gledališče Jesenice 
Sobota, 25. oktobra ob 19.30 u r l : 

vvood, »škandal«. 
Nedelja, 26. oktobra ob 15. u r i : 

vvood, »Škandal«. 

Red 

Hop-

Hop-

Kino 
Mestni kino Jesenice: do 27. oktobra. 

francoski lUm »Ljubimca iz Verone«; 
28. do 31. oktobra angleški f i lm i B r o -
mingova verzija«. 

Koroška Bela - Javornik: do 26. okt. 
amer. f i lm »Brzojav na zapad«. 

Kamnik: 24. do 28. okt. amer. barvni 
f i lm »Bagdadski tartč«; 28. do 31. jugo
slovanski f i lm j> Dokumenti časa«. 

Domžale: 2T"ao 26. okt. ameriški f i lm 
»Glas v viharju«; 29. in 31. i tal i janski 
f i lm »Glumači«. č 

škofja Loka: 24. do 26. okt. francoski 
f i lm »Molk je zlato«. 

Kino »Storžič« Kranj: do 28. >Pro-
stor na soncu«; 29. do 31. »Smkoy«. —< 
Predstave za prv i f i lm ob 16., 18. tn 20. 
ur i , za drugi pa ob 16. in 18. ur l . V 
nedeljo, 26. t. m. matineja sledečih f i l 
mov: ob 8.30 »Smoky«, ob 10. ur i »Go
spa Bovarvjeva«, ob 14. u r i »Božtčn# 
pustolovščine«. 

Kino »Svoboda«: od 24. do 26. »Go
spa Bovarvjeva«; v nedeljo, 26. ob 8.30 
ur i matineja »Prostor na soncu«; ob 10. 
ur i »Smoky«. 

Kino »Zadružnik«: od 25. do 31. okt. 
»Smoky«; v nedeljo, 26. matineja ob 
8.30 ur i »Božične pustolovščine«, ob 10. 
ur i »Prostor na soncu«. 

ze 
veste? 

da izide v založbi ,.Gorenjskega glasa" 
1. decembra letos knjiga 

»Povesil % gord« 
pisatelja Ivana-Stojana R I B I C A . V knjigi 
bo devet p r ikupn ih povesti, k i bodo poseb-
no zanimale vaie malčke in tudi vas same. 
D v e sta bi l i že objavljeni v pionirskem ko
tičku našega lista, tretjo pa zdaj berete. 

Rudnik St. Janž je izboljšal proizvodnjo in 

globoko z n i ž a l cene premogu 

Nabavite si ga pri 

»JCuri IVUK ranj 
N a r o č a j t e ga po telefonu št. 192 

INVALIDSKO PODJETJE 

„ZVEZDA" 
tkalnica, barvarna, kemična čistilnica in tiskarna 

K R A N J 

OB VES TI L O ! 
Cenjene stranke obveščamo, da sprejemamo v barvanje, beljo-
nje in kemično čiščenje obleke vseh vrst, tekstilne fouago, T «1 -
nene in bombažne preje ter ostale garderobe. 

Barvamo t? vseh barvnih odtenkih l 

sov«> 

Poslužujte se naše n o v e p o s l o v a l n i c « v Kranju, Savski 
breg 7 (Marenčičeva hiša) 

Za naše podjetje sprejemajo naročila tudi: 
V ŠKOF JI LOKI : 
Mestno krojaštvo 

N A J E S E N I C A H : 
Mestno šiviljsko podjetje »Moda« 

N A VRHNIKI : 
Krojaško - šiviljska produktivna zadruga 

Naša dolgoletna izkušnja je porok strokovne postrežbe! 

http://nedelj.sk*

